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Protokół przyjęty  
przez Radę Gminy Gniezno  
w dniu 28 marca 2024 r.  

 

 

 

 

 

 

RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXXII/2024 
 

z LXXII sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 25 stycznia 2024 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 13 radnych. Nieobecne Radne Iwona Pajkert, 

Iwona Modrzejewska oraz Maria Brykczyńska.                      

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno – Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Robert Błoch, 

5. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa,  

6. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad LXXII sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie LXXII sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LXX sesji Rady Gminy Gniezno.  

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym                         
z realizacji uchwał. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych           
w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2024 r.,  

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 
na lata 2024-2038, 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego, 

d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu 
budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów                 
i pożyczek, 

e) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej 
Straży Pożarnej za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu, 

f) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej 
Straży Pożarnej za zabezpieczenie obszaru chronionego właściwej jednostki 
ratowniczo-gaśniczej  Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowym 
planie ratowniczym, 

g) przyznania ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży 
Pożarnej za wykonywanie określonych zadań oraz wysokości i sposobu ustalenia 
ekwiwalentu na terenie Gminy Gniezno,  

h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla kandydata na strażaka 
ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia, 

i) nadania nazwy osiedla we wsi Wola Skorzęcka, 

j) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego w miejscowości Szczytniki Duchowne, 

k) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Szczytniki Duchowne, 

l) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
budownictwa letniskowego i mieszkaniowego we wsi Lubochnia, 

m) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo - działka nr 115, 

n) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo - działki nr 116/1, 116/33, 116/34, 

o) nadania nazwy osiedla we wsi Goślinowo. 
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6. Przedstawienie przez Przewodniczących Komisji stałych sprawozdań z realizacji 
planów pracy Komisji za 2023 r. 

7. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

8. Zapytania i wolne głosy.  

9. Zakończenie obrad LXXII sesji Rady Gminy Gniezno.  
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Przebieg LXXII sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 25 stycznia 2024 r. 

 

1. Otwarcie LXXII sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXXII sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.05. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXXII sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U. z 2023 r. 

poz. 40. Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów Radnych 

Gminy Gniezno. Witam gości na widowni, pracowników urzędu i witam wszystkie osoby, które 

obserwują transmisję dzisiejszej sesji. 

Szanowni Państwo, proszę zalogować się do systemu głosowania. Na ten moment, według listy 

obecności, obecnych jest 11 Radnych. Nieobecna jest Radna Maria Brykczyńska, Radny Ryszard 

Majewski, Radna Modrzejewska Iwona i Radna Pajkert. Mamy zachowane quorum, jest 11 obecnych 

Radnych. Jeżeli w trakcie sesji będzie się zmieniała ilość to będę Państwa o tym na bieżąco informował. 

Szanowni Państwo, czy do tego punktu jeszcze jakieś pytania odnośnie rozpoczęcia, porządku?  

Jedenastu zalogowanych jest tożsame z listą obecności. Jeżeli stan obecności spadnie poniżej                                            

8 to oczywiście poinformuję też Państwa, bo wtedy uchwał nie będziemy mogli podejmować. 

Drodzy Państwa, taka informacja. W miniony wtorek nadeszła smutna informacja o śmierci Pawła 

Jesiołowskiego. Był to długoletni Radny naszej gminy. Był Radnym 5 kadencji, od III do VII kadencji – 

raptem 20 lat, kawał czasu. Był też długoletnim prezesem, wcześniej członkiem. Praktycznie całe życie 

poświęcił samorządowi i w służbie strażackiej. Pogrzeb odbędzie się w sobotę o godz. 10:00                                      

na cmentarzu przy ul. Witkowskiej. Informacja oficjalna wisi na stronie urzędu. Teraz proszę 

powstańmy i uczcijmy chwilą ciszy osobę, która odeszła. Dziękuję bardzo. Pan Paweł Jesiołowski                     

był aktywny właściwie cały czas. Udzielał się już poza tą strefą samorządową do końca. Dziękuję 

Państwu. 

Zamykam punkt 1 i przechodzimy do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z LXX sesji Rady Gminy Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołu z LXX sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół z sesji LXX był umieszczony na stronie internetowej.                      

Nikt z Państwa nie wniósł uwagi, jeżeli też w tym momencie nikt z Państwa nie będzie wnosił uwag                  

to uznaję, że protokół z sesji LXX jest aktualny w wersji umieszczonej na stronie internetowej. Dziękuję 

bardzo. 

Do obrad dołączył Pan Radny Ryszard Majewski. W tym momencie na sali jest obecnych 12 Radnych. 

Panie Ryszardzie, proszę się zalogować do systemu głosowania. Dziękuję bardzo.  

Zamykam punkt 2 i przechodzimy do punktu 3 – Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie 

międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 

Drodzy Państwo, z wrażenia się pospieszyłem chyba. Jeszcze nie wygłosiłem regułki o zmianie 

porządku. Będzie zmiana porządku – o tą zmianę porządku zawnioskuje Pani Wójt. Proszę bardzo,                  

Pani Wójt. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, wnoszę o zmianę porządku obrad poprzez dodanie                          

w punkcie 5o) uchwały w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Goślinowo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. O tej uchwale była mowa na Komisji,                                     

że ona się pojawi. Pracownik merytoryczny przygotował i dzisiaj Pani Wójt przedkłada. 
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Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku obrad 

poprzez dodanie w punkcie 5o) tej uchwały. Uchwała dotyczy nadania nazwy osiedla we wsi Goślinowo. 

Poddaję pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Gniezno. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

wniosku – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek Wójta Gminy Gniezno o zmianę porządku obrad poprzez 
dodanie w punkcie 5o) Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Goślinowo 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy ktoś z Państwa nie głosował? Albo ktoś wyszedł? Wniosek 

przyjęty jednogłośnie – 12 osób obecnych na sali poparło wniosek.  

Szanowni Państwo, wracając do tego punktu pierwszego, który przeskoczyłem – chodzi nam                                  

do porządku jeden punkt. Za chwilę Państwo otrzymacie ten właściwy porządek. Ten punkt,                                        

o który Pani Wójt wnioskowała, będziemy procedować na samym końcu w tym punkcie 5, gdzie 

będziemy podejmować już te właściwe uchwały. 

Teraz wracam do punktu 3 – Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym,                                   

w tym z realizacji uchwał. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę Wójta Gminy Gniezno Panią Marię Suplicką                                              

o przedstawienie tego punktu. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, wysoka Rado, przedstawiam sprawozdanie z działalności 

z okresu międzysesyjnego.  

W nowym roku referaty pracują na bieżąco. Rozpoczęły się zadania związane z planem budżetowym. 

W ramach zadań Referatu Gospodarki i Rozwoju, jesteśmy po otwarciu ofert w zamówieniach                               

na rozbudowę drogi gminnej w Jankowie Dolnym-Wierzbiczany etap II, budowa dróg wewnętrznych                   

w m. Goślinowo - ul. Pomina i Kłopotowskiego, rewitalizacja miejscowości Łabiszynek – przebudowa 

drogi wewnętrznej. W tych trzech zadaniach mamy dofinansowanie ze środków zewnętrznych.  

W przypadku drogi Jankowo Dolne-Wierzbiczany dofinansowanie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg. W przypadku budowy dróg w m. Goślinowo i Łabiszynek mamy dofinansowanie                                

z Polskiego Ładu. Zadanie „Budowa drogi wewnętrznej na os. Kwiatowym w Modliszewie” – również 

jesteśmy po otwarciu ofert i po dokonaniu oceny będziemy podpisywać umowy w najbliższych dniach. 

Budowa sieci kanalizacyjnej Miasto Gniezno, dz. 321/1 83 Jankówko – nastąpiło tutaj otwarcie ofert. 

Oferta podlega ocenie. Jankówko – przebudowa drogi gminnej i położenie ścieżki rowerowej – także 

oferta podlega ocenie. Otwarcie tych przetargów miało miejsce wczoraj i dzisiaj. Optymistyczne                     

jest to, że na ogłaszane przetargi zgłaszają się wykonawcy licznie. Na niektóre zamówienia mamy nawet 

powyżej 10 ofert.  

Mamy ogłoszone też przetargi na budowę sieci wodociągowych. Tutaj mowa o siedmiu zadaniach                   

w siedmiu miejscowościach. Termin otwarcia tych ofert to koniec stycznia/początek lutego. 

Sukcesywnie też przygotowujemy kolejne zadania, żeby ogłosić przetargi na kolejne planowane                           

z budżetu zadania. 
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Z podpisanych umów: 

Pozostaje ten sam przewoźnik transportu zbiorowego – Euromatpol Sp. z o.o. Termin umowy kończy 

się 31 grudnia. Podobnie też pozostaje w transporcie Wielobranżowe Przedsiębiorstwo Usługowe 

„Joanna” Zbigniew Brzuszkiewicz. Też umowa podpisana do 31 grudnia. W przypadku tej drugiej firmy, 

dotyczy to przede wszystkim przewozów dzieci. W przypadku pierwszej firmy jest to publiczny 

transport zbiorowy. 

Z innych ważnych działań, które pojawiły się w okresie międzysesyjnym: 

Wspominałam już, że pojawiła się nowa aplikacja informacyjna dla mieszkańców „mMieszkaniec”. 

Aplikacja cieszy się zainteresowaniem. Mamy już zgłoszonych do aplikacji blisko 600 mieszkańców. 

Ogłoszenia trafiają do odbiorców. Mamy też zwrotne informacje, że jest pozytywna ocena                                 

tego narzędzia. 

Od początku stycznia prowadzone są także dyżury w ramach nieodpłatnej pomocy prawnej                             

i nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego. Punkty nieodpłatnej pomocy prawnej i poradnictwa 

obywatelskiego, w tym nieodpłatnej mediacji, działają stacjonarnie. Nieodpłatne porady adresowane 

są do osób, które nie są w stanie z własnych środków opłacić kosztów pomocy prawnej i obywatelskiej. 

Dyżury w Urzędzie Gminy Gniezno odbywają się w pokoju nr 12 na parterze w dniach: 

poniedziałki od 10:00 do 14:00 oraz w piątki od 8:00 do 12:00. W poniedziałki doradztwo 

przeprowadzają radcy prawni, a w piątki tych porad udziela organizacja pozarządowa Poradnictwo 

Obywatelskie. 

W piątek miałam okazję uczestniczyć w zabawie karnawałowej dla Sołtysów, Rad Sołeckich i Druhów 

OSP z Gminy Gniezno, której organizatorem była Ochotnicza Straż Pożarna w Mnichowie. W tym roku 

w zabawie uczestniczyło ponad 120 osób. Była to udana integracja naszych komórek organizacyjnych, 

niemalże ze wszystkich sołectw.  

Referat Podatków i Opłat Lokalnych – tutaj działania są głównie nakierowane na przygotowanie wysyłki 

decyzji podatkowych. Korespondencja do mieszkańców musi być przekazana do przynajmniej połowy 

lutego, tak żeby do końca lutego została dostarczona mieszkańcom. Poza tym, w Referacie Podatków      

i Opłat Lokalnych praca bieżąca.  

Podobnie też w Referacie Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych. Tutaj nadal trwają 

kontrole nieruchomości wyposażonych w zbiorniki bezodpływowe. Prowadzone są też bieżące 

działania związane z przygotowaniem umów na realizację zadań zaplanowanych w budżecie.  

Poza tym, bieżące działania związane z zagospodarowaniem odpadami komunalnymi. 

Ponieważ pojawiły się ostatnio informacje w przestrzeni, że gmina zawiodła, jeżeli chodzi                                            

o przygotowanie wniosków na dofinansowanie w ramach Programu Sportowa Polska, chciałabym 

Państwu tutaj przedstawić następującą informację. Kontaktowaliśmy się z Departamentem 

Infrastruktury Sportowej Ministerstwo Sportu i Turystyki. Z uzyskanych informacji wynika 

jednoznacznie, że wnioski Gminy Gniezno nie zostały odrzucone ze względów na braki formalne,                    

a ze względu na uplasowanie się w rankingu na pozycji, która nie została objęta dofinansowaniem.  

W programie punktowano wiele aspektów, w tym wartość sportową infrastruktury. Ze względu                         

na ograniczony budżet programu, nie wszystkie projekty mogły uzyskać dofinansowanie. Przesłano 

również wiadomość mailową do Departamentu Infrastruktury Sportowej z prośbą o potwierdzenie 

takiej oceny wniosku. W związku z tym, że nieprawdziwe informacje są rozprzestrzeniane, stanowczo 

twierdzimy, że nieuzyskanie dofinansowania nie było zaniedbaniem urzędu. Pracownicy dokonali 

swoich czynności prawidłowo i dołożyli wszelkich starań, aby wnioski były poprawnie złożone                             

pod względem merytorycznym i formalnym.  

12 stycznia w świetlicy w Piekarach nastąpiła awaria – rozszczelnienie rury ppoż., co spowodowało 

zalanie pomieszczenia kuchennego, osunięcie się sufitu, a także zalanie innych pomieszczeń i inne 

szkody. Obecnie trwa szacowanie strat, a szkoda została zgłoszona do ubezpieczyciela.  
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Od roku zabiegaliśmy o dopełnienie formalności z Gminą Łubowo w związku z wybudowaniem sieci 

kanalizacyjnej dla mieszkańców Braciszewa. W dniu wczorajszym podpisałam porozumienie                                     

w tej sprawie z Wójtem Łubowa Panem Andrzejem Łozowskim. Porozumienie kończy wspólne starania,  

a mieszkańcy wkrótce będą mogli podłączyć się do wybudowanej instalacji. W 2022 r. wybudowano                

w Braciszewie ponad 2,5 km sieci kanalizacyjnej, a ścieki z tej okolicy odbierane będą w części przez 

oczyszczalnie ścieków w Strychowie. W przyszłości z tej oczyszczalni będą korzystać także mieszkańcy 

Obory. 

Jeszcze sprawozdanie z wykonania uchwał. Na ostatniej sesji podjęte były następujące uchwały: 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. i jednocześnie zmieniająca uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 – te uchwały są w realizacji; 

- w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2023                            

oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków – w realizacji; 

- w sprawie uchwały budżetowej na 2024 r. oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno                    

na lata 2024-2038 – w realizacji; 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego – w realizacji; 

- w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2024 r. – w realizacji; 

- w sprawie planu pracy Rady Gminy Gniezno na 2024 r – w realizacji; 

- w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gniezno na 2024 r. – w realizacji; 

- w sprawie planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Rady Gminy Gniezno 

na 2024 r. i kolejno uchwały były w sprawie kolejnych Komisji – Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego, w sprawie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy 

Społecznej i w sprawie planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – wszystkie uchwały w realizacji; 

- w sprawie Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego                                            

nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa 

wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji w których następuje spalanie 

paliw – w realizacji; 

- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia 

realizacji zadania publicznego polegającego na zapewnieniu mieszkańcom Gminy Gniezno usług 

świadczonych przez Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka" we Wrześni – w realizacji; 

- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Gniezno porozumienia międzygminnego                                

z Gminą Łubowo w sprawie powierzenia Gminie Łubowo wybranego zakresu zadania zbiorowego 

odprowadzania ścieków – w związku z tym, że porozumienie zostało już podpisane, ta uchwała została 

już w części zrealizowana. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt. Proszę o zadawanie pytań. Mam pierwsze 

zgłoszenie – Pani Radna Agata Górna. 

 

- Radna Agata Górna: Dziękuję. Ja w przedmiocie sprawozdania. Pani Wójt, mówiła Pani o tym,                              

że przetargi cieszą się sporym zainteresowaniem, dlatego mam pytanie. Mówiła Pani nawet o tym,                      

że 10 ofert potrafi być złożonych. Czy na podstawie już tych informacji możemy wysnuć taką tezę,                        

że istnieje taki trend i wszystko, co założyliśmy sobie w budżecie, będzie poniżej kosztów, które sobie 

zaplanowaliśmy? Czy to nam się uda? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Trudno ocenić, że to będzie wszystko co sobie założyliśmy. Mamy taki trend,                  

że jest duże zainteresowanie zamówieniami. Pojawiają się kwoty niższe niż zaplanowaliśmy                                     

w budżecie. Umów jeszcze nie mamy podpisanych, będziemy je sukcesywnie teraz podpisywać                                 

i określać zaoszczędzone środki i stosowną informację do Rady kierować. 
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- Radna Agata Górna: A czy są to duże różnice? 10-15%? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Na tą chwilę nie potrafię ocenić. Może Pan Kierownik by potrafił. Nie znam tych 

kwot. 

 

- Radna Agata Górna: Na razie pytałam o taką tendencję, bo wiem, że mamy początek roku                                         

i to jest tendencja, która pewnie się zmieni. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Musimy sobie jednak zdawać sprawę, że podpisanie umowy nie zawsze kończy 

wyczerpanie zadania budżetowo. 

 

- Radna Agata Górna: Rozumiem. Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska                                   

w tym punkcie. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Chciałam zapytać czy rezerwację na salę w Piekarach                          

są utrzymane, a jeżeli nie to rezerwacje w jakich miesiącach są w tej chwili odwołane? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Wiadomo, że te rezerwacje w najbliższym czasie zostały odwołane                                              

i mieszkańcom zaproponowaliśmy, jeżeli były wolne terminy, inne lokalizacje w innych świetlicach. 

Jesteśmy na etapie szacowania strat i oceniania zakresu koniecznych napraw. Szacujemy,                                          

że przynajmniej przez 4 miesiące będzie ta świetlica wyłączona. Mówię o wyłączeniu tej sali głównej, 

bo ta część, gdzie odbywają się zajęcia dla seniorów, jest użytkowana. Mam nawet potwierdzenie,                      

że jest już uruchomione ogrzewanie, także tutaj w takiej części będzie tylko wykorzystywana. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Tam są dwie sale. One obie są w tej chwili wyłączone? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Myśli Pani o tej mniejszej sali? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Tak. Ta mniejsza też jest wyłączona? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Doszły do mnie informacje od mieszkańców, że wesela 

zaplanowane w maju i w czerwcu są też w tej chwili odwoływane. Czy jest to prawda? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak jak powiedziałam – na okres przynajmniej 3-4 miesięcy. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czyli wszystko co było poplanowane do wakacji                                   

jest odwoływane w tej chwili? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ja też mam pytanie odnośnie Piekar, bo trwa szacowanie szkód. 

Tam woda się lała, tak? Pękła rura i woda się lał, aż ktoś się tam nie pojawił, tak? 
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- Wójt Maria Suplicka: Tak, woda się lała z rury ppoż. Rozszczelnienie nastąpiło w dwóch miejscach   

albo może nawet w trzech i ta woda po prostu w sposób ciągły wypływała. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. W tym punkcie mam zgłoszenie – Pan Radny 

Bolesław Dziel, proszę bardzo. W kolejce Pan Łukasz Ciesielski. 

 

- Radny Bolesław Dziel: Ja na wstępie podziękować chciałem Pani Wójt za dwie nakładki:  

w Strzyżewie Paczkowym i w Strzyżewie Smykowym, ale prosiłem o założenie dwóch lamp w Strzyżewie 

Paczkowym pod nr 5D i 5E. To już trwa trzeci rok. Miało być to rozpatrzone i do dzisiaj nie ma rezultatu, 

a tak proszą mieszkańcy. Było pismo, że będą w 2023 r. na początku założone i obiecałem 

mieszkańcom, że będzie; pokazywałem pismo. Do dzisiaj nie ma tych lamp, a to nie jest taki wielki koszt 

– 16.000,00 zł. Patrzyłem w budżecie, przeglądałem budżet to w Goślinowie są dwie lampy i to jest 

koszt 16.000,00 zł. Jeszcze się przypominam o drogę Lulkowo-Kozłowo. Miało być teraz w budżecie 

ujęte, a nic nie ma na ten temat mowy. To jest droga Strzyżewo Paczkowe-Kozłowo i droga Lulkowo-

Strzyżewo. To jest po 500 m, obydwie drogi. Dziękuję Pani Wójt. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Radny, ja powiem, że my mamy już zaplanowany budżet i zadania 

poszczególne zaplanowane. Budżet w ciągu roku zmienia się z różnych powodów. Możemy spróbować 

jeszcze do tego wniosku wrócić jak się pojawią jakieś środki i rozważymy jeszcze raz. 

 

- Radny Bolesław Dziel: Ja się przypominam, bo jak się nic nie mówi to nic się nie dzieje. Nie mówię,                   

że gdzieś tam było zrobione czy będzie… Zawsze głosowałem i prosiłbym też o tą stronę północno-

wschodnią, żeby też coś pomyśleć jeszcze. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Radny. W tym punkcie Pan Radny Łukasz Ciesielski, 

proszę bardzo. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Pani Wójt, chciałbym wrócić do informacji                   

o Piekarach, o świetlicy. Usłyszeliśmy, że to zalanie nastąpiło wskutek pęknięcia w dwóch lub trzech 

miejscach systemu przeciwpożarowego. Rozumiem, że to jest skutek awarii ogrzewania czy niskiej 

temperatury na tej sali? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Bezpośrednią przyczyną były niskie temperatury. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Rozumiem, że system przeciwpożarowy rozmarzł? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Ale z jakiego powodu – wina pieca czy zbyt niska temperatura? Rozumiem, 

że albo uległo awarii ogrzewanie, albo po prostu była zbyt niska temperatura na sali. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Sala była ogrzewana w tym czasie. Rura przebiegała w takim miejscu, w którym 

nie była na tyle bezpieczna, żeby nie zamarznąć. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Czyli rozumiem, że nie zostało to dobrze docieplone przez wykonawcę,                    

który to robił, tak? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Zostawmy to ekspertom. Wolałabym tutaj nie wypowiadać się w tej części.  
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My to zgłosiliśmy do ubezpieczyciela i będziemy próbowali dalej ten proces kontynuować. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Radny. Czy Państwo Radni w tym punkcie jeszcze? 

Ja mam pytanie w tym punkcie odnośnie akcji odśnieżania dróg gminnych, bo od ostatniej sesji minęło 

trochę czasu. Pogoda zmienia się w każdym momencie. Ja będę pytał tylko i wyłącznie o miejsce,                              

w którym mieszkam, bo mam zgłoszenia z Wełnicy – tam mam mandat, tam mieszkam.  

Ta nieszczęsna droga z Wełnicy, która zaczyna się kawałek za Jankówkiem, tzw. dolina Wełny, i kończy 

się kilometr dalej. Nie wiem ile telefonów było. Spadł pierwszy śnieg, potem zaczęło to zamarzać.                        

Czy my możemy jakoś doprecyzować te przetargi, żeby ta akcja zimowa była bardziej skuteczna; żeby 

te samochody, które odśnieżają, sypią, żeby one były szybciej chociażby na tych drogach 

najważniejszych i najbardziej niebezpiecznych? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nauczeni doświadczeniami z tych ostatnich tygodni, oczywiście możemy tutaj 

uwzględnić jeszcze inne warunki w przetargu. Do tej pory zima miała trochę inny przebieg i nie było 

takich dużych problemów. Problemy pojawiły się nie tylko u nas w gminie, ale wszędzie. Może to nie 

jest pocieszenie w tej chwili, ale analizując zimowe utrzymanie dróg w innych miejscach poza gminą, 

naprawdę były nawet takie opinie, że u nas jeszcze w miarę widać, że utrzymujemy te drogi, natomiast 

w innych miejscach było dużo gorzej. Osobiście uczestniczyłam w zgłaszaniu i osobiście kontaktowałam 

się z pracownikami, którzy odpowiadają za zimowe utrzymanie. Oni pracowali praktycznie dzień i noc 

w tych newralgicznych momentach. Każde zgłoszenie było brane pod uwagę, o ile ono miało jakąś 

rzeczywistą zasadność, był to jakiś odcinek szczególnie użytkowany. Nie wszędzie jesteśmy w stanie 

dojechać i nie jesteśmy też w stanie, nawet jeżeli byśmy rozważali czy rozszerzymy to zadanie,                                 

to musielibyśmy wtedy pogodzić się z tym, że dużo większe pieniądze przeznaczamy na zimowe 

utrzymanie dróg. Możemy to utrzymanie rozszerzyć, ale z tą świadomością, że koszty wtedy znacznie 

wzrosną. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Myślę, że Rada będzie gotowa, jeżeli nastąpi taka konieczność, 

żeby środki zwiększyć na utrzymanie dróg. Pani Wójt, ja nic nie mam do pracowników, bo oni byli                          

w kontakcie. Chodzi mi o to, że jeżeli ja czy sołtys kontaktowałem się z Panem Przemkiem lub Panem 

Mateuszem, telefony były odbierane, ale nie było reakcji, że strony firmy, która wygrała przetarg. Oni 

się pojawiali na moim terenie po paru ładnych godzinach. Wiem, że ta firma wygrała przetarg na kilka 

ościennych samorządów. Może faktycznie inną firmę wybierzmy, która będzie szybciej reagowała. 

Chodzi o reakcję firmy, którą wybraliśmy, żeby byli szybciej na tych głównych drogach, żeby reagowali 

na te warunki pogodowe. Potem zaczęło wiać, ten śnieg z pól został nawiany na drogi i znowu było 

opóźnienie. Zanim przyjechali do Wełnicy to ten nawiany śnieg zmroził się. Zapraszam na górki,                          

tam można na sankach zjeżdżać – od Jankówka do Wełnicy. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Były rzeczywiście trudne warunki. Firma starała się naprawdę. Na początku może 

nie było natychmiastowej reakcji, ale już w późniejszym czasie jak już te warunki atmosferyczne                          

się utrzymywały, na pewno ta reakcja była znacznie szybsza. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ta firma z nami zostaje… Zima trwa, mamy półmetek. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Z firmą mamy podpisaną umowę do kwietnia, czyli na cały sezon. Jesteśmy                          

po rozmowach z wykonawcą. Ustaliliśmy, że jeszcze dajemy szansę, żeby pozostali na utrzymaniu                      

tych dróg. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeszcze mam pytanie ostatnie w tym zakresie. Ile środków zostało 

skonsumowanych z utrzymania? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Z tego co się orientuję to myślę, że około 75% z utrzymania zimowego mamy 

skonsumowane. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Tam było 90.000,00 zł czy coś około 100.000,00 zł, tak? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. W tym punkcie Pani Agnieszka Rzempała-

Chmielewska, proszę bardzo. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Pan Przewodniczący wywołał temat utrzymania dróg.                   

Chcę tylko powiedzieć, że my na Komisji Rewizyjnej w tym miesiącu też analizowaliśmy tematykę dróg 

i szczerze powiedziawszy, przy okazji usłyszeliśmy dużo innych informacji od Pana Kierownika.  

Z mojej perspektywy jest potrzeba lepszego poinformowania ogólnie mieszkańców, włącznie                                     

z Radnymi, na temat wszystkich dróg jak są skategoryzowane. Wiemy przecież, że teren gminy 

przebiega przez różne drogi – od krajowej, przez ekspresową, przez wojewódzkie, powiatowe, gminne, 

gminne publiczne, gminne osiedlowe. Wiadomo, że każda droga ma inny status utrzymania i inny czas 

reakcji. To co się dowiedzieliśmy to podobno w tej kadencji ilość dróg, która jest permanentnie 

odśnieżana czy utrzymywana to 8. Podobno w poprzedniej kadencji, za poprzedniego Wójta były                           

to tylko 3 drogi. Ja nie wiem czy Państwo w ogóle wiecie jakie to jest 8 dróg, bo ja wcześniej tego                        

nie wiedziałam. Jak my nie wiemy to tak samo mieszkańcy nie wiedzą. Ta informacja mówiąca o tym, 

że jest 8 dróg na terenie gminy, który mają status utrzymania ciągłego, czyli permanentnie                                       

są odśnieżane itd., ale inne tego statusu nie mają. My zaoferowaliśmy, że jako Radni też będziemy                       

te informacje przekazywać mieszkańcom, bo po prostu najzwyczajniej w świecie ludzie tego nie wiedzą 

i jeżeli wyjeżdżają samochodami i nie mogę przejechać, a wręcz są jakieś sytuacje kolizyjne, to trudno 

się dziwić, że dzwonią, że alarmują Sołtysów, Radnych, Wójta, pracowników. Gdyby ta informacja                    

była powtarzana systematycznie o tej porze roku - za każdym razem kiedy przychodzą alerty 

pogodowe, od razu informować, powtarzać w kółko i za każdym razem do większej ilości mieszkańców 

to trafi. Z pewnością by to wyeliminowało ilość telefonów, ilość zgłoszeń itd. 

Przy okazji, jeżeli ludzie wiedzą to są bardziej spokojni, bo jak to zrozumieją to też będą wiedzieli,                         

że droga musi chwilę poczekać, bo są inne ważniejsze. Trudno porównywać wszystkie drogi gminne, 

bo ja rozumiem, że są drogi, które są ważniejsze i mniej ważne, ale z perspektywy mieszkańca 

mieszkającego przy tej konkretnej drodze, jemu się wydaje, że ta droga jest najważniejsza. Z drugiej 

strony, przeznaczanie znowu ogromnych środków na utrzymanie dróg zimą wiąże się z tym,                                   

że jak tu przekażemy na utrzymanie to zabierzemy np. z remontów, z modernizacji czegoś innego.                       

To jest kwestia wyboru w jakim kierunku podążamy. Można wszystko co mamy przeznaczyć                                    

na utrzymanie zimowe, tak żeby droga była czarna, ale z tej perspektywy możemy potem mniej 

inwestycji zrobić drogowych. Ja apeluję po prostu o taką kompleksową informację. Dostaliśmy 

zapewnienie, że dostaniemy taką informację poprzez Biuro Rady na skrzynki mailowe – informację 

dotyczącą jakie to są drogi, jakie są standardy, jaki czas reakcji itd. Do dzisiaj jeszcze tego                                           

nie otrzymaliśmy, ale liczę, że zanim się zima skończy to dostaniemy i będziemy mogli z tego korzystać. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Radna. Drodzy Państwo, jeżeli do tego punktu                      

nie ma do Pani Wójt pytań, a nie widzę zgłoszeń, to zamykam punkt 3. Dziękuję Pani Wójt                                           
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za sprawozdanie. Przechodzimy do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno                        

o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt przedstawi Przewodnicząca Butrymowicz, proszę bardzo. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym, czyli od 21 grudnia 2023 r. do 25 stycznia 2024 r. 

Posiedzenia Rady Gminy Gniezno w okresie międzysesyjnym: 

16 stycznia 2024 r. o godz. 13:00 odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Tematem posiedzenia była 

analiza dotycząca wszystkich wydatków pośrednio i bezpośrednio związanych z przebudową drogi 

gminnej ul. Osiedle Zamkowe i Osiedle Herbowe w miejscowości Osiniec. 

22 stycznia 2024 r. o godz. 9:30 posiedzenie miała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy 

Społecznej. Tematem posiedzenia było omówienie projektów uchwał na LXXII sesję Rady Gminy 

Gniezno oraz przygotowanie sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji za 2023 r. 

23 stycznia 2024 r. o godz. 9:00 odbyło się posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego. Tematem posiedzenia było omówienie projektów uchwał na LXXII sesję Rady Gminy 

Gniezno oraz przygotowanie sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji za 2023 r. 

23 stycznia 2024 r. o godz. 11:00 posiedzenie odbyła Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska 

i Porządku Publicznego. Tematem posiedzenia było omówienie projektów uchwał na LXXII sesję Rady 

Gminy Gniezno oraz przygotowanie sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji za 2023 r. 

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie sprawozdawczym: 

27 grudnia 2023 r. wpłynęło pismo Prezesa Zarządu  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu dot. Programu „Czyste Powietrze”. 

28 grudnia 2023 r. wpłynęło postanowienie Komisarza Wyborczego w Koninie II nr 244/2023 w sprawie 

podziału Gminy Gniezno na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu. 

10 stycznia 2024 r. wpłynęło sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2023 r. 

11 stycznia 2024 r. wpłynęła informacja Wójta Gminy Gniezno o podpisaniu aneksu na roboty 

dodatkowe przy rozbudowie drogi gminnej w Krzyszczewie. 

17 stycznia 2024 r. wpłynęło pismo z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu w sprawie 

oświadczeń majątkowych. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za przedstawienie tego punktu. Szanowni Państwo, 

jeszcze takie dwie informacje formalne. Przed nami 3 miesiące do końca kadencji. Państwo Radni                       

są zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych. Będziemy składać dwa oświadczenia majątkowe. 

Jedno oświadczenie majątkowe będzie za rok 2023 i musimy je złożyć do końca kwietnia, a drugie 

oświadczenie musimy złożyć do dnia 29 lutego – jest to oświadczenie na 2 miesiące przed końcem 

kadencji. Kadencja się kończy 30 kwietnia, w związku z tym 2 miesiące wcześniej jest 29 luty. 

Tego dnia mamy sesję kolejną, więc proponuję Państwu przygotować te oświadczenia i na tą sesję 

przynieść. To jest oświadczenie na dzień złożenia. Składamy za te 2 miesiące tego roku, który trwa. 

Otrzymacie Państwo z urzędu te cząstkowe kwoty diet, które otrzymaliście już za rok bieżący. 

Proszę pilnować terminów. Oczywiście osoby, które wejdą do nowej Rady, miesiąc po wyborach będą 

musiały złożyć kolejne, trzecie oświadczenie majątkowe na początek kadencji. Taka jest kolejność.  

Gdyby były jakieś pytania to Biuro Rady dla Państwa przygotuje jakieś odpowiedzi. Mam jeszcze 

jakiegoś maila w tej kwestii, też Państwu wyślę. Łatwiej złożyć za rok niż za te 2 miesiące, ale proszę 
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pilnować tej daty 29 lutego. Czy do tego punktu mają Państwo pytania? Nie widzę, w takim razie 

dziękuję. Zamykam punkt 4 i przechodzimy do punktu 5 – Podjęcie uchwał. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Przystępujemy do uchwał z bloku finansowego. Pierwsza uchwała 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. Oddaję głos Skarbnikowi Gminy Gniezno Pani Lidii 

Lebizon. Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno                         

z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r.  

W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie uchwały budżetowej na 2024 r. 

wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zmniejsza się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2024 rok o kwotę 1 594 881,00 zł do kwoty 100 471 059,85 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 442 979,00 zł do kwoty 70 013 998,25 zł, 

- dochody majątkowe zmniejsza się o kwotę 2 037 860,00 zł do kwoty 30 457 061,60 zł, 

2. Zmniejsza się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2024 rok o kwotę 4 203 879,00 zł do kwoty 107 955 766,85 zł z tego: 

- wydatki bieżące zmniejsza się o kwotę 41 021,00 zł do kwoty 63 685 748,80 zł, 

- wydatki majątkowe zmniejsza się o kwotę 4 162 858,00 zł do kwoty 44 270 018,05 zł. 

3. W § 4. Określa się deficyt budżetu w wysokości 7 484 707,00 zł, który zostanie sfinansowany                                 

z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy i przychodów z zaciągniętych 

pożyczek i kredytów na rynku krajowym w kwocie 7 484 707,00 zł. 

4. W § 5 ust. 1. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości  

11 156 707,00 zł z tytułu: 

- 416 413,00 zł - Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy, 

- 10 740 294,00 zł - Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym. 

5. W § 6 określa się zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy Gniezno                           

w łącznej kwocie 3 795 028,00 zł z tego: 

1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych - 3 468 028,00 zł 

2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 327 000,00 zł 

6. W § 11 Określa się rezerwy: 

1. ogólną w wysokości 260 767,00 zł 

2. celową na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 180 000,00 zł 

3. celową na realizację zadań własnych - projekty sportowe - wkład własny w wysokości 0,00 zł. 

W załączniku nr 1,2,3,4,5 adekwatnie jak do uchwały. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawkę. Na Komisjach była opiniowana 

uchwała pierwotna i Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną 

– 2 głosy za i 4 głosy wstrzymujące. Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego również wydała opinię pozytywną – 3 głosy za i 4 głosy wstrzymujące. 

Jeżeli Państwo nie mają pytań to zamykam dyskusję nad tym punktem i poddaję pod głosowanie 

najpierw autopoprawkę. Poddaję pod głosowanie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. Udzielę głosu – proszę bardzo, Pani Radna. 
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- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. Pani Skarbnik, moje ulubione pytanie – 

wolne środki. Ja bym chciała poznać przybliżoną datę ile faktycznie tych wolnych środków będziemy 

mieć.  

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Po sprawozdaniach kwartalnych i po bilansie, czyli około 31 marca. W lutym 

są sprawozdania kwartalne to już będę mogła coś powiedzieć. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: 15 luty, czyli sprawozdanie kwartalne i już będzie Pani mogła coś 

powiedzieć? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Tak, już będę mogła coś powiedzieć. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: A ostateczna odpowiedź będzie pod koniec marca, tak? 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Prawdopodobnie tak. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: I wtedy będziemy mogli wprowadzić te wolne środki, które 

zakwestionowała Regionalna Izba Obrachunkowa. Dziękuję bardzo za odpowiedź. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Radna. Proszę szybciej zgłaszać, bo jest pewna 

inwersja systemu. 

Zamykam dyskusję i jeszcze raz poddaję pod głosowanie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały 

– proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Na sali jest obecnych 11 Radnych. Uchwała podjęta jednogłośnie. 

Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto                               

jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  10 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/575/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Uchwała podjęta większością – 10 obecnych 

poparło projekt, 1 osoba się wstrzymała. Dziękuję za głosowanie. 
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Przechodzimy do kolejnego punktu – uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-
2038 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, ja omówię już uchwałę                                      

po autopoprawce.  

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 25 stycznia 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. 

W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gniezno na lata 2024-2038 wprowadza się następujące zmiany: 

1) W załączniku nr 1 - " Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie                     

z załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Podczas właściwych Komisji, kiedy była dyskusja nad tym projektem 

pierwotnym, Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną – 2 

głosy były za, 4 głosy wstrzymujące. Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego również wydała opinię pozytywną – 3 głosy za, 4 głosy wstrzymujące. 

Jeżeli Państwo nie mają pytań to zamykam dyskusję nad tym punktem i poddaję pod głosowanie 

autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gniezno na lata 2024-2038. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem autopoprawki – proszę 

o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za” 11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę                                  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, autopoprawka przyjęta jednogłośnie. 

Teraz poddaję pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  10 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/576/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. zmieniająca 
uchwałę ̨w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Uchwała przyjęta większością głosów – 10 

Radnych za, 1 osoba się wstrzymała. Dziękuję za głosowanie. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały z tego pionu finansowego – uchwała w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego. 

 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno                 

z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego. 

§ 1. Udziela się z budżetu Gminy Gniezno Pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego                                          

z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Dotacja celowa na pomoc finansową dla Powiatu 

Gnieźnieńskiego dt. przebudowy drogi powiatowej nr 2214P w m. Lubochnia – opracowanie 

dokumentacji". 

§ 2. Pomoc finansowa, o której mowa w § 1, zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków 

budżetu na 2024 rok, w wysokości 20 000,00 zł. 

§ 3. Szczegółowe warunki udzielenia pomocy, o której mowa w § 1 zostaną określone w umowie 

zawartej pomiędzy Gminą Gniezno a Powiatem Gnieźnieńskim. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Projekt uchwały opiniowała Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. Opinia była 

pozytywna – 5 głosów za, 1 głos wstrzymujący. Czy Państwo mają do tego projektu pytania? 

Ja chciałem podziękować Pani Skarbnik za przygotowanie projektu uchwały. Ta uchwała wynikała                           

z naszego wniosku, z Klubu. Mam nadzieję, że nie będzie problemu, żeby ta dotacja skutecznie zasiliła 

budżet powiatu. 

Jeżeli Państwo nie mają pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego. Kto z Pań i Panów Radnych jest                                    

za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/577/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 12 Radnych obecnych 

poparło projekt. 

Teraz, drodzy Państwo, przechodzimy do ostatniego projektu z zakresu tego bloku finansowego. 

Jest to uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

 

d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego 
dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani Skarbnik, oddaję głos. 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała Rady Gminy Gniezno                        

z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 

i pożyczek. 

1. Postanawia się zaciągnąć kredyt długoterminowy na sfinansowanie planowanego deficytu 

budżetowego oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek maksymalnie na kwotę  

10 000 000,00 zł. 

§ 2. Spłata kredytu, o którym mowa w § 1 będzie dokonywana z dochodów własnych Budżetu Gminy 

Gniezno pochodzących wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości począwszy od 2025 roku i nie dłużej niż do roku 2029, zaś spłata odsetek 

od przedmiotowego kredytu nastąpi z dochodów własnych budżetu Gminy Gniezno pochodzących                        

z podatku od nieruchomości od osób prawnych i fizycznych, w okresie od roku 2025 do czasu spłaty 

kredytu, nie dłużej niż do roku 2029. 

§ 3. Zabezpieczenie kredytu, o którym mowa w § 1 stanowić będzie weksel własny „In blanco”                                

wraz z deklaracją wekslową. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Ja w międzyczasie przedstawię opinię Komisji Finansów i Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego. Komisja wydała opinię pozytywną – 4 głosy za, 2 głosy wstrzymujące. 

Proszę bardzo, Pan Radny Łukasz Ciesielski. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Chciałbym, aby Pani Skarbnik tak oficjalnie 

przybliżyła kwotę tych 10.000.000,00 zł mieszkańcom. Na co jest brany ten kredyt? To jest duże 

obciążenie dla gminy. W uzasadnieniu jest, że aby sfinansować planowany deficyt oraz spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań. Teraz bym chciał, aby Pani powiedziała mniej-więcej jakie                                                    

to są zobowiązania, które spłacimy wcześniej z tego kredytu, a resztę na co przeznaczymy. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Częścią tego kredytu sfinansujemy ten ostatni kredyt na 1.600.000,00 zł.  

To są te środki, bo braliśmy w tamtym roku w grudniu kredyt w banku. Druga część to jest inwestycja 

pn. „Rozbudowa publicznej drogi gminnej nr 28704P oraz nr 287001P w Krzyszczewie” – to jest 

pozostała część. T jest ten nasz deficyt.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czyli my go skonsumujemy od razu w całości, tak? Potrzebujemy 

tych pieniędzy jak kania dżdżu, czyli bez niego byśmy obeschli. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Na tą chwilę tak. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Szanowni Państwo, nie ma pytań, więc zamykam 

dyskusję nad tym punktem i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego dla Gminy Gniezno                                    

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
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Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/578/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
zaciągnięcia  kredytu długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego 
dla Gminy Gniezno oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie. Dziękuję Pani Skarbnik                                      

za przedstawienie wszystkich uchwał. 

Szanowni Państwo, zamykam punkt 5d). Teraz przed nami cztery uchwały z zakresu ppoż., OSP. 

 

e) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży 
Pożarnej za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wszystkie uchwały przedstawi Sekretarz Gminy Gniezno Pani 

Hanna Wrzaskowska. 

Pierwsza uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu                      

lub ćwiczeniu. Proszę, Pani Sekretarz. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, ustala się wysokość 

ekwiwalentu pieniężnego przysługującego strażakowi ratownikowi Ochotniczej Straży Pożarnej                             

z terenu Gminy Gniezno, niezależnie od otrzymywanego wynagrodzenia, który uczestniczył w działaniu 

ratowniczym lub akcji ratowniczej za każdą rozpoczętą godzinę liczoną od zgłoszenia wyjazdu                                     

z jednostki ochotniczej straży pożarnej, bez względu na liczbę wyjazdów w ciągu jednej godziny                              

w wysokości 25,00 zł.  

Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego przysługującego strażakowi ratownikowi Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu Gminy Gniezno, niezależnie od otrzymywanego wynagrodzenia,                                     

który uczestniczył w szkoleniu lub ćwiczeniach, za każdą rozpoczętą godzinę w wysokości 15,00 zł. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Właściwa Komisja, czyli Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska                        

i Porządku Publicznego wydała opinię pozytywną – 6 głosów za projektem uchwały. 

Nie widzę zgłoszeń Państwa Radnych, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej 

Straży Pożarnej za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/579/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży 
Pożarnej za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za głosowanie. Uchwała podjęta jednogłośnie. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały z tego zakresu. 
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f) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży 
Pożarnej za zabezpieczenie obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej  
Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowym planie ratowniczym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej za zabezpieczenie obszaru 

chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, określonego                         

w powiatowym planie ratowniczym.  

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego przysługującego 

strażakowi ratownikowi Ochotniczej Straży Pożarnej za zabezpieczenie obszaru chronionego właściwej 

jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowym planie 

ratowniczym w wysokości 25,00 zł – za każdą rozpoczętą godzinę liczoną od zgłoszenia gotowości do 

wyjazdu w celu realizowania zadań zabezpieczenia obszaru chronionego właściwej jednostki 

ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowym planie ratowniczym. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad tym punktem, proszę                     

o zadawanie pytań. Opinia Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego była 

pozytywna – 6 głosów za przedstawionym projektem uchwały. 

Szanowni Państwo, zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej                                            

za zabezpieczenie obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży 

Pożarnej, określonego w powiatowym planie ratowniczym. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/580/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej 
za zabezpieczenie obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej 
Straży Pożarnej, określonego w powiatowym planie ratowniczym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 

Trzecia uchwała z tego zakresu. Jest to uchwała w sprawie przyznania ekwiwalentu pieniężnego                             

dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej za wykonywanie określonych zadań oraz wysokości 

i sposobu ustalenia ekwiwalentu na terenie Gminy Gniezno. 

 

g) przyznania ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej za 
wykonywanie określonych zadań oraz wysokości i sposobu ustalenia ekwiwalentu na terenie 
Gminy Gniezno 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Szanowni Państwo, tutaj mamy trzy stawki. 

Przyznaje się ekwiwalent pieniężny dla strażaka ratownika OSP w następujących wysokościach: 
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1) 20,00 zł– za każdą rozpoczętą godzinę udziału w zabezpieczaniu imprezy publicznej zapewniającej 

ochronę życia, zdrowia, mienia i środowiska na wniosek organizatora skierowany do Wójta Gminy 

Gniezno; 

2) 15,00 zł – za każdą rozpoczętą godzinę udziału w zawodach sportowo-pożarniczych organizowanych 

przez Państwową Straż Pożarną, gminę, Związek Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej 

Polskiej; 

3) 20,00 zł - za każdą rozpoczętą godzinę udziału w wyjazdach gospodarczych na wniosek skierowany 

do Wójta Gminy Gniezno lub w ramach dyspozycji Wójta Gminy Gniezno. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. otwieram dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały. Właściwa Komisja, czyli Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska                                       

i Porządku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie – 6 głosów za. Jeżeli nie ma pytań to zamykam 

dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie przyznania ekwiwalentu pieniężnego                                  

dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej za wykonywanie określonych zadań oraz wysokości                        

i sposobu ustalenia ekwiwalentu na terenie Gminy Gniezno. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki                                         

i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/581/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
przyznania ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej za 
wykonywanie określonych zadań oraz wysokości i sposobu ustalenia ekwiwalentu na terenie 
Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 12 obecnych Radnych poparło 

projekt. 

Przechodzimy do ostatniej uchwały z tego zakresu, który przedstawia Pani Sekretarz. Jest to uchwała 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla kandydata na strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia. 

 

h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla kandydata na strażaka ratownika 

Ochotniczej Straży Pożarnej za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego przysługującego 

kandydatowi na strażaka ratownika, który ukończył 18 lat, a nie ukończył 65 lat i który jest uczestnikiem 

szkolenia podstawowego przygotowującego do bezpośredniego udziału w działaniach ratowniczych,     

w wysokości 15,00 zł – za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały. Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego wydała 

opinię pozytywną – 6 głosów za. Jeżeli Państwo Radni nie zgłaszają pytań to zamykam dyskusję                                  

i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego                                  

dla kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej za każdą rozpoczętą godzinę 
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szkolenia. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki 

i zagłosowanie. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/582/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla kandydata na strażaka ratownika Ochotniczej 

Straży Pożarnej za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia 

  

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 12 Radnych poparło projekt. 

Dziękuję Pani Sekretarz za przedstawienie tych czterech projektów. 

Zamykamy, drodzy Państwo, ten blok. Przechodzimy do tego ostatniego bloku z szeroko pojętego 

planowania przestrzennego. 

 

i) nadania nazwy osiedla we wsi Wola Skorzęcka 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsza uchwała – uchwała w sprawie nadania nazwy osiedla      

we wsi Wola Skorzęcka. Projekt uchwały przedstawi Pan Kierownik Robert Błoch. Proszę bardzo, Panie 

Kierowniku. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, w wyniku podziału nieruchomości 

położonych we wsi Wola Skorzęcka wydzielono działki o numerach 50/1, 50/9, 50/12, 50/13, 50/18, 

49/15, 49/16, 49/17, które stanowią drogi dojazdowe do poszczególnych działek budowlanych. 

Wnioskiem z dnia 10.11.2023 r. sołtys wsi Wola Skorzęcka po odbytym zebraniu wiejskim, na którym 

skonsultowano nazwę osiedla, wystąpił do Wójta Gminy Gniezno z wnioskiem o nadanie nazwy 

przedmiotowym drogom Osiedle Na Rozdrożu, uzasadniając to położeniem powyższego osiedla 

między dwoma drogami. Osiedle Na Rozdrożu obejmować będzie również część działek nr 21 i 58, 

albowiem stanowią one również dojazd do poszczególnych działek. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję                                                  

nad przedstawionym projektem uchwały. Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 

wydała opinię pozytywną – 6 głosów za. Jeżeli Państwo nie mają pytań to zamykam dyskusję nad tym 

projektem i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Wola 

Skorzęcka. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/583/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 

nadania nazwy osiedla we wsi Wola Skorzęcka 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 12 osób za. 
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Przechodzimy do kolejnego projektu – uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w miejscowości Szczytniki 

Duchowne.  

 

j) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w miejscowości Szczytniki Duchowne 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Panie Kierowniku. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Wskazany do objęcia zmianą planu teren znajduje się w obrębie 

ewidencyjnym Szczytniki Duchowne, zajmuje powierzchnię około 4,5 ha, dla którego obowiązuje 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przyjęty uchwałą Rady Gminy Gniezno                                         

nr XL/275/2017 z dnia 6 listopada 2017 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w miejscowości Szczytniki Duchowne dz. nr 187/15, 187/13, 

187/11. Celem zmiany obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego                           

jest dostosowanie zapisów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego do ustaleń nowego 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego była pozytywna – 6 głosów za projektem 

uchwały. Czy Państwo Radni mają pytania do tego projektu? Nie widzę, w takim razie zamykam 

dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w miejscowości Szczytniki 

Duchowne. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu – proszę o podniesienie ręki                                    

i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  10 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/584/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w miejscowości Szczytniki Duchowne 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Na sali jest obecnych 10 Radnych. Uchwała podjęta jednogłośnie 

– 10 obecnych poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały – uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej                      

we wsi Szczytniki Duchowne. 

 

k) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Szczytniki Duchowne 

 

- Kierownik Robert Błoch: Wskazany do objęcia zmianą planu teren znajduje się w obrębie 

ewidencyjnym Szczytniki Duchowne i obejmuje swym zasięgiem działki o nr ewid. 246/20, 246/11, 

246/9, 246/10 o łącznej powierzchni niecałego hektara, dla której obowiązuje miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego przyjęty uchwałą Rady Gminy Gniezno nr XLV/308/2013 
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z dnia 20 września 2013 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

zabudowy mieszkaniowej we wsi Szczytniki Duchowne. Celem zmiany obowiązującego miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego jest dostosowanie zapisów miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego do ustaleń nowego Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję                                                    

nad przedstawionym projektem uchwały. Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego                      

na swoim posiedzeniu wydała o projekcie opinię pozytywną – 6 głosów za. Jeżeli nie ma pytań                                  

to zamykam dyskusję nad tym punktem i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia          

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 

mieszkaniowej we wsi Szczytniki Duchowne. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/585/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Szczytniki Duchowne 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Na sali jest obecnych 11 Radnych i też tyle głosów jest za tym 

projektem, więc uchwała podjęta jednogłośnie. Dziękuję za głosowanie. Przechodzimy teraz                                   

do kolejnego projektu. Teraz będziemy uchwalali trzy nowe plany po zmianach. 

 

l) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów budownictwa 
letniskowego i mieszkaniowego we wsi Lubochnia 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Będę Państwu po kolei przedstawiał te plany i wszystkie plany 

będą z opłatą planistyczną 30%. Pierwsza uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów budownictwa letniskowego i mieszkaniowego we wsi 

Lubochnia. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Prace nad zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów budownictwa letniskowego i mieszkaniowego we wsi Lubochnia wykonano w oparciu                                 

o Uchwałę Nr LV/429/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 29 września 2022 r. o przystąpieniu                                       

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów budownictwa 

letniskowego i mieszkaniowego we wsi Lubochnia. Przedmiotem planu miejscowego jest ustalenie 

przeznaczenia oraz zasad zagospodarowania terenów budownictwa letniskowego i mieszkaniowego 

we wsi Lubochnia. W planie wyznaczono teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej lub usług                         

na jednej z działek. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. 

Komisja wydała opinię pozytywną – 6 głosów za. Czy Państwo Radni mają do tego projektu zapytania? 

Tu propozycja opłaty planistycznej, jak wspomniałem wcześniej, jest 30%.  
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Jeżeli nie będzie jakichś zmian to będziemy ten projekt głosować z tą propozycją 30%.  

Nie ma pytań, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów budownictwa letniskowego                                        

i mieszkaniowego we wsi Lubochnia. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – 

proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/586/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów budownictwa 
letniskowego i mieszkaniowego we wsi Lubochnia 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie, na sali jest 10 Radnych. 

Kolejna uchwała, drodzy Państwo – punkt 5 m) – uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działka                             

nr 115. Udzielę głosu Panu Radnemu w kwestii formalnej, proszę bardzo. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: W kwestii formalnej chciałem zapytać czy nie ma literki „ł”, żeby nie było 

sytuacji, że czegoś nie przyjęliśmy. Jeżeli tak zostało ustalone, że na tej sesji literki „ł” w alfabecie                          

nie ma to jest literka „m”, to jest logiczne. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Mam informację z Biura Rady, że nigdy nie było „ł”, ponieważ 

system pomija literę „ł”. Nie wiem czy ma to wpływ na jakość podjętych uchwał. Dobrze, że Państwo 

Radni czuwają. Jest kontrola tego co się dzieje. Szanowni Państwo, uchwała w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi 

Goślinowo - działka nr 115. 

 

m) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 
mieszkaniowej we wsi Goślinowo - działka nr 115 

 

- Kierownik Robert Błoch: Prace nad zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działka nr 115 wykonano w oparciu o Uchwałę 

Nr LXII/487/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23 lutego 2023 r. o przystąpieniu do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi 

Goślinowo – działka nr 115. Przedmiotem planu miejscowego jest ustalenie przeznaczenia oraz zasad 

zagospodarowania terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działka nr 115. W planie 

wyznaczono tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, teren drogi zbiorczej i teren komunikacji 

drogowej wewnętrznej. Przypomnę tylko, że głównym celem zmiany tego planu było wyznaczenie 

poszerzenia z tego planu drogi powiatowej w celu wybudowania chodnika. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Kierowniku, za przedstawienie projektu uchwały. 

Otwieram dyskusję nad przedstawionym projektem, proszę o zadawanie pytań.  

Proszę bardzo, Przewodnicząca Nawrocka. 
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- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. Jaka będzie opłata planistyczna, jeżeli                    

to idzie na chodnik? Też 30% proponowana? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Tak, taką będę proponował. Otworzyłem dyskusję, możemy                         

o tym rozmawiać. Ja będę proponował 30%. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Przypomnę, że zmieniliśmy też ustalenia całego planu, więc to się odnosi                                    

do całości. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: W takim razie, drodzy Państwo, jeżeli nie ma więcej pytań                                

to zamykam dyskusję. Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego była pozytywna – 

6 głosów za. Jak już była mowa, proponuję kwotę opłaty planistycznej 30% i z tą propozycją będziemy 

głosować. Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo - działka nr 115. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/587/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej 
we wsi Goślinowo - działka nr 115 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 11 osób obecnych poparło 

projekt. 

Teraz, szanowni Państwo, ostatnia uchwała z tego bloku planistycznego – uchwała w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi 

Goślinowo - działki nr 116/1, 116/33, 116/34. 

 

n) zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 
mieszkaniowej we wsi Goślinowo - działki nr 116/1, 116/33, 116/34 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: - Kierownik Robert Błoch: Prace nad zmianą miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działki                      

nr 116/1, 116/33, 116/34 wykonano w oparciu o Uchwałę Nr LXII/488/2023 Rady Gminy Gniezno                            

z dnia 23 lutego 2023 r. o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działki nr 116/1, 116/33, 

116/34. Przedmiotem planu miejscowego jest ustalenie przeznaczenia oraz zasad zagospodarowania 

terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo – działki nr 116/1, 116/33, 116/34. W planie 

wyznaczono teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, teren drogi zbiorczej oraz teren drogi 

dojazdowej. Tutaj też głównym celem sporządzenia miejscowego planu było przeznaczenie terenu                     

na poszerzenie drogi powiatowej pod budowę chodnika. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję                                                  

nad tym projektem przedstawionej uchwały, proszę o zadawanie pytań. Na posiedzeniu Komisja 
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Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną – 6 osób było                                                 

za przedstawionym projektem. Tutaj również, drodzy Państwo, jest propozycja opłaty planistycznej 

30% i z taką kwotą procentową będziemy tą uchwałę głosować, jeżeli nikt nie złoży innego wniosku. 

Nie ma pytań, więc zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi 

Goślinowo - działki nr 116/1, 116/33, 116/34. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/588/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej 
we wsi Goślinowo - działki nr 116/1, 116/33, 116/34 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 12 obecnych Radnych poparło 

projekt. 

Szanowni Państwo, ostatni projekt uchwały w dniu dzisiejszym. To jest ten projekt, o który 

wnioskowała Pani Wójt – uchwała w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Goślinowo. 

 

o) nadania nazwy osiedla we wsi Goślinowo 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Panie Kierowniku, o omówienie projektu. On na Komisji 

nie był omawiany, bo wszedł zmianą porządku. 

 

- Kierownik Robert Błoch: wyniku podziału nieruchomości położonych we wsi Goślinowo wydzielono 

działkę nr 169/50, która stanowi drogę dojazdową do poszczególnych działek budowlanych. 

Wnioskiem z dnia 19.01.2024 r. sołtys wsi Goślinowo po odbytym zebraniu wiejskim, na którym 

skonsultowano nazwę osiedla, wystąpił do Wójta Gminy Gniezno z wnioskiem o nadanie nazwy 

przedmiotowej drodze Osiedle Srebrzyste. Osiedle Srebrzyste obejmować będzie również część działki 

nr 179, albowiem stanowi ona również dojazd do poszczególnych działek. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję                                                                 

nad tym projektem. Jak już wspomniałem, on wszedł zmianą porządku obrad, więc Komisja                                         

go nie opiniowała. Jeżeli Państwo mają pytania to proszę o zadawanie pytań. Nie ma pytań, w takim 

razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania nazwy osiedla                                   

we wsi Goślinowo. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki                                         

i zagłosowanie. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXII/589/2024 z dnia 25 stycznia 2024 r. w sprawie 
nadania nazwy osiedla we wsi Goślinowo 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie. Dziękuję, Panie Kierowniku,                             

za przedstawienie projektu. Głosowało 12 Radnych. 

Szanowni Państwo, była to ostatnia uchwała w dniu dzisiejszym; ostatni projekt, którym                                               

się zajmowaliśmy. Zamykam punkt 5 i przechodzimy do punktu 6 – Przedstawienie                                                  

przez Przewodniczących Komisji stałych sprawozdań z realizacji planów pracy Komisji za 2023 r. 

 

6. Przedstawienie przez Przewodniczących Komisji stałych sprawozdań z realizacji planów pracy 
Komisji za 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ten punkt wynika z zapisów statutowych. W kolejności będzie                  

to Komisja Rewizyjna, Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej, Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego i jako ostatnie będzie sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Oddaję głos 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Pani Radnej Agacie Górnej, proszę bardzo. 

 

- Radna Agata Górna: Dziękuję. W roku sprawozdawczym Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gniezno,                      

na podstawie uchwały z dnia 28 października 2019 r.,  pracowała w niezmienionym pięcioosobowym 

składzie: Radna Agata Górna – Przewodnicząca Komisji, Radna Iwona Modrzejewska - Zastępca 

Przewodniczącej, Radny Bolesław Dziel – Członek Komisji, Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska - 

Członek Komisji, Radny Łukasz Ciesielski - Członek Komisji. 

W 2023 r. Komisja Rewizyjna działała w oparciu o roczny plan pracy zatwierdzony uchwałą Rady Gminy 

Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r. W 2023 r. odbyło się 9 posiedzeń Komisji Rewizyjnej, podczas których 

realizowano następujące tematy: 

W styczniu analizowaliśmy prywatne drogi znajdujące się na terenie Gminy Gniezno. Przede wszystkim 

mieliśmy tu na uwadze wykaz dróg z podziałem na miejscowości oraz ilość wniosków składanych przez 

właścicieli tych dróg. W tym miejscu chciałabym się chwilę zatrzymać i podziękować bardzo serdecznie 

Panu Radnemu Patrykowi Dobrzyńskiemu, ponieważ owocem naszej Komisji były jeszcze posiedzenia 

Komisji Finansów, w wyniku których Komisja wytypowała trzy miejscowości. Prosiliśmy gminę o wzięcie 

pod uwagę przejęcia właśnie tych dróg, także bardzo dziękuję, Panie Radny, za współpracę w tym 

zakresie, ponieważ ostateczna odpowiedź od organu wykonawczego jest taka, że do końca I kwartału 

zostanie Państwu Radnym przedłożona uchwała w sprawie przejęcia już jednej drogi. Jest to efekt 

naszych wszystkich wspólnych prac, dlatego bardzo wszystkim zaangażowanym osobom dziękuję. 

W lutym analizowaliśmy wydatki Gminy Gniezno na przewozy zamknięte, które dotyczyły lat 2018-

2022. Zajmowaliśmy się także analizą zarządzeń wydanych przez Wójta Gminy Gniezno. 

Maj i czerwiec to przede wszystkim analiza i przygotowania do udzielenia absolutorium.  

W czerwcu zajmowaliśmy się analizą zaciągniętych zobowiązań finansowych w latach 2018-2022.  

Potem zajmowaliśmy się kosztami związanymi z obsługą sygnalistów, a także kosztami związanymi                               

z prowadzeniem żłobka w Zdziechowie zaraz po zrealizowaniu projektu pn. „Pierwszy publiczny żłobek 

w Gminie Gniezno wspiera rodziców”.  

Na koniec zajmowaliśmy się analizą projektu na ten rok, który teraz mamy i przygotowaniem planu 

pracy Komisji.  

Na koniec chciałabym powiedzieć, że biorąc to wszystko, co Państwu przedłożyłam, nasz plan pracy 

został w pełni zrealizowany. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Czy Państwo Radni mają pytania 

do tego sprawozdania? Nie ma, w takim razie dziękuję. Kolejne sprawozdanie przedstawi 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Pan Radny Patryk Dobrzyński. 
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- Radny Patryk Dobrzyński: Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego Rady Gminy Gniezno za 2023 r. Komisja  Finansów  i Rozwoju  Społeczno-

Gospodarczego w składzie: Patryk Dobrzyński - Przewodniczący Komisji, Łukasz Ciesielski  – Zastępca 

Przewodniczącego, Maria Brykczyńska – Członek, Kamila Butrymowicz – Członek, Ryszard Majewski – 

Członek, Iwona Pajkert – Członek, w 2023 r. działała w oparciu o roczny plan pracy zatwierdzony 

uchwałą nr LX/466/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r.  

Od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 r. Komisja odbyła 12 posiedzeń podczas, których udało się zrealizować 

wszystkie tematy przyjętego planu pracy na 2023 r. Komisja cały rok zajmowała się opiniowaniem 

projektów uchwał, dlatego część tematów została zrealizowana bezpośrednio przy omawianiu 

zagadnieniu. Wyjątek stanowi temat dotyczący zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Gniezno za pierwsze półrocze 2023 r., który nie został zrealizowany ponieważ zniesiono ten 

obowiązek sprawozdawczości za pierwsze półrocze roku budżetowego.  

Tematy omówione w 2023 r.: 

1. Przygotowanie sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji za 2022 r. 

2. Informacja o sprzedaży mienia komunalnego w 2022 r. 

3. Informacja o zmianach miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w 2022 r. 

4. Informacja nt. sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w 2022 r. 

5. Informacja na temat ilości wydanych decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu                              

w 2022 r. 

6. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gniezno za 2022 r. 

7. Ocena zaangażowania prowadzonych robót inwestycyjnych. 

8. Informacja o realizacji spłaty zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

9. Koszty zimowego utrzymania dróg. 

10.  Ściągalność podatków i opłat za pierwsze półrocze 2023 r. 

11. Informacja na temat ulg i umorzeń podatkowych za pierwsze półrocze 2023 r. 

12. Zaopiniowanie propozycji stawek podatków i opłat lokalnych na 2024 r. 

13. Analiza i zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Gniezno na 2024 r. 

14. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2024 r. 

Dodatkowo na wniosek Rady Gminy Komisja dokonała analizy przejmowania dróg przez Gminę 

Gniezno, o której wspomniała wcześniej Radna Agata Górna. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Przewodniczący, za sprawozdanie. Czy Państwo 

Radni chcieliby o coś zapytać? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do kolejnej Komisji. Jest                                  

to sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. Przedstawi je Przewodniczący 

Komisji Pan Radny Marian Kaźmierczak, proszę bardzo. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję Panie Przewodniczący. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej Rady Gminy Gniezno                          

za 2023 r. 

W 2023 r. Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i Pomocy  pracowała w niezmienionym pięcioosobowym 

składzie: Marian Kaźmierczak - Przewodniczący Komisji, Wioletta Nawrocka – Zastępca 

Przewodniczącego, Jakub Fryza – Członek, Iwona Modrzejewska – Członek, Iwona Pajkert – Członek. 

W 2023 r. Komisja Oświaty,  Kultury,  Sportu  i Pomocy  Społecznej działała w oparciu o roczny plan 

pracy zatwierdzony uchwałą nr LX/468/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r. 

W  roku sprawozdawczym odbyło się 12 posiedzeń Komisji, podczas których zrealizowano niemalże 

wszystkie zaplanowane tematy. Odstąpiono od realizacji punktu pt. Sprawozdanie z wykonania planu 
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i budżetu Gminy za I półrocze 2023 r., ponieważ od 2023 r. zniesiono ustawowy obowiązek 

sprawozdawczości za pierwsze półrocze roku budżetowego. 

23 stycznia Komisja zajmowała się tematami: 

- Przygotowanie sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji za 2022 r. 

- Informacja Urzędu Gminy o zaawansowaniu prac związanych z remontem obiektu szkolno-

przedszkolnego w Szczytnikach Duchownych. 

20 lutego: 

- Spotkanie z Kierownikiem Klubów Seniora - informacja nt. działalności w 2022 r. wraz z analizą 

poszczególnych kosztów (w tym informacja o ilości seniorów uczestniczących w programie, formach 

aktywności, ilości pracowników obsługujących kluby) oraz plan działalności Klubów  

na 2023 r. 

27 marca: 

- Analiza potrzeb lokalowych Szkoły Podstawowej im. Obrońców Gniezna i Ziemi Gnieźnieńskiej  

w Goślinowie. 

- Informacja Przewodniczącego GKRPA o planie wydatków na 2023 r. 

24 kwietnia: 

- Wspólne posiedzenie Komisji z Dyrektorami placówek oświatowych - informacja Dyrektorów                            

dot. arkuszy organizacyjnych placówek w roku szkolnym 2023/2024. 

22 maja: 

- Analiza siatki połączeń związanych z dowozem uczniów do szkół na tere-nie Gminy Gniezno. 

- Informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki Publicznej w Zdziechowie o zakresie działań zrealizowanych 

w 2022 r. oraz o działaniach podjętych w 2023 r. 

26 czerwca: 

- Informacja Skarbnika Gminy na temat posiadanych przez gminę świetlic wiejskich i ich wyposażenia. 

- Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Gniezno za 2022 r. 

1 września: 

- Objazd szkół i przedszkoli, ocena stanu przygotowania do nowego roku szkolnego. 

26 września: 

- Wspólne posiedzenie Komisji z dyrektorami placówek oświatowych i Dyrektorem Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Zdziechowie celem uzyskania od dyrektorów informacji o planowanych w nowym roku 

inwestycjach i zakresie prac inwestycyjnych niezbędnych realizacji w roku 2024. 

23 października: 

- Informacja ogólna o pracy GOPS, formach oferowanej pomocy wraz ze szczegółowym omówieniem 

jednej z form pomocy. 

27 listopada: 

- Omówienie stawek podatkowych na 2024 r. 

18 grudnia: 

- Omówienie projektu budżetu na 2024 r. 

- Przygotowanie i przyjęcie planu pracy Komisji na 2024 r. 

Poza realizacją wyżej wymienionych tematów, Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej 

zajmowała się również swoją podstawową działalnością, którą jest opiniowanie projektów uchwał 

Rady Gminy będących w zakresie działania i kompetencji Komisji.  

Poza założeniami przyjętego planu, Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej w dniu 

11.05.2023 r., na wniosek Wójta Gminy Gniezno, zajęła się omówieniem propozycji zmian Regulaminu 

przyznawania nagród i stypendiów szczególnie uzdolnionym uczniom szkół podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Gniezno. 

Plan został zaaprobowany przy jednym głosie wstrzymującym. Dziękuję. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Przewodniczący, za sprawozdanie. Czy Państwo 

Radni mają do tego sprawozdania pytania? Nie ma, w takim razie dziękuję. 

Kolejne sprawozdanie Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

przedstawi Zastępca Przewodniczącego Komisji Pan Radny Bolesław Dziel, proszę bardzo. 

 

- Radny Bolesław Dziel: Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska                                    

i Porządku Publicznego Rady Gminy Gniezno za 2023 r. 

Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego w 2023 r. pracowała                                  

w  następującym składzie osobowym: Maria Brykczyńska – Przewodnicząca Komisji, Bolesław Dziel – 

Zastępca Przewodniczącej, Kamila Butrymowicz – Członek, Patryk Dobrzyński – Członek, Ryszard 

Majewski – Członek, Zygmunt Lewandowski – Członek, Wioletta Nawrocka – Członek. 

W 2023 r. Komisja działała w oparciu o roczny plan pracy zatwierdzony uchwałą Rady Gminy Gniezno 

z dnia 21 grudnia 2022 r. W 2023 r. Komisja obradowała na 11 posiedzeniach, podczas których 

zajmowano się realizacją zaplanowanych tematów oraz bieżącym opiniowaniem projektów uchwał 

będących w kompetencji Komisji. 

13.02.2023 r.: 

Pakiety rolnośrodowiskowe, pakiet dotyczący zachowania użytków przyrodniczych - w ramach każdego 

pakietu zostaną omówione warianty rolnośrodowiskowe wraz z cennikiem dopłat dla rolników – 

spotkanie z ekspertami (jak można ubiegać się o pakiety i jakie związane z nimi będą dopłaty). 

29.032023 r.: 

Posiedzenie komisji z udziałem zaproszonych przedstawicieli OSP z terenu gminy Gniezno 

(Modliszewo, Strzyżewo Smykowe, Mnichowo, Zdziechowa) oraz pracownika UG Gniezno - omówienie 

min. kosztów utrzymania OSP, zestawienie wydatków poszczególnych jednostek, zapotrzebowanie                      

na 2023 r.; Sprawozdanie z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych za 2022 r. Ocena stanu 

bezpieczeństwa PPOŻ na terenie gminy oraz ocena stanu infrastruktury z tym związanej – 

sprawozdanie. 

27.09.2023 r. i 23.10.2023 r.: 

Ocena czystości i bezpieczeństwa placów zabaw - posiedzenie wyjazdowe. 

29.11.2023 r.: 

Propozycje stawek podatkowych na 2024 r. 

Tematy zrealizowane przy omawianiu właściwych projektów uchwał: 

- Realizacja zadania opieki nad bezpańskimi zwierzętami - punkt zrealizowano przy omawianiu projektu 

uchwały w sprawie powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie 

realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno 

w 2023 r. 

- Transport zbiorowy na terenie Gminy Gniezno - kierunki rozwoju, analiza aktualnej siatki połączeń 

autobusowych na terenie gminy, możliwość opracowania  kompleksowej oferty siatki połączeń                              

na terenie całego obszaru gminy przez jednego przewoźnika, możliwość zintegrowanej komunikacji                    

z rowerem miejskim - temat zrealizowano przy omawianiu wyników przeprowadzonego otwarcia ofert 

w postępowaniu przetargowym na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu publicznego 

w gminnych przewozach pasażerskich w 2024 r. 

- Gospodarka odpadami komunalnymi, realizacja budowy PSZOK w gminie - temat zrealizowano przy 

omawianiu wyników przeprowadzonego otwarcia ofert w postępowaniu przetargowym pt. odbiór, 

transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych                        

z terenu gminy Gniezno i obiektów będących własnością Gminy Gniezno w okresie do 31 grudnia                        

2024 r. 
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- Ocena stanu utrzymania dróg i czystości na terenie gminy, dzikie wysypiska występujące na terenie 

sołectw, zaśmiecenie rowów przydrożnych, analiza potrzeb w poszczególnych sołectwach w zakresie 

naprawy dróg i oznakowania - punkty zrealizowane podczas posiedzeń wyjazdowych. 

- Realizacja inwestycji kanalizacyjnych i wodociągowych. Stan zaawansowania rozbudowy kanalizacji 

na terenie Gminy Gniezno – punkt zrealizowano przy omawianiu projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Gniezno porozumienia międzygminnego z Gminą Łubowo  

w sprawie powierzenia Gminie Łubowo wybranego zakresu zadania zbiorowego odprowadzania 

ścieków. 

Tematy zrealizowanie poza planem pracy: 

23.01.2023 r.: 

- Informacja dotycząca ewentualnego wystąpienia plagi szczurów na terenie Gminy Gniezno. 

19.12.2023 r. 

- Inwentaryzacja hydrantów znajdujących się na terenie Gminy Gniezno - wykaz miejscowości, 

sprawność hydrantów. Spotkanie z prokurentem PWiK w Gnieźnie. 

Tematy niezrealizowane: 

- Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku i zadań rzeczowych za 2022 rok - zniesiono 

obowiązek sprawozdawczości za pierwsze półrocze roku budżetowego. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Przewodniczący, za sprawozdanie Komisji 

Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Czy Państwo Radni mają jakieś pytania 

do tego sprawozdania? Nie widzę. 

Szanowni Państwo, ostatnie sprawozdanie – jest to sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Sprawozdanie przedstawi Przewodniczący Pan Radny Jakub Fryza. Proszę bardzo, Panie 

Przewodniczący. 

 

- Radny Jakub Fryza: Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w okresie sprawozdawczym pracowała                                

w następującym składzie: 

- Jakub Fryza 

- Agnieszka Rzempała- Chmielewska 

- Agata Górna 

- Zygmunt Lewandowski  

- Marian Kaźmierczak. 

Przedmiotem działań Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jest:  

- rozpatrywanie skarg dotyczących zadań lub działalności Wójta oraz kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych,  

- rozpatrywanie wniosków składanych przez obywateli,  

- rozpatrywanie petycji składanych przez obywateli,  

- opiniowanie projektów uchwał będących w zakresie kompetencji Komisji. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji działa doraźnie, a posiedzenia odbywały się zależnie od wpływu              

do Rady Gminy Gniezno skarg, wniosków lub petycji.  

W okresie sprawozdawczym odbyły się 6 posiedzeń Komisji podczas, których pracowano                                            

nad 3 petycjami i 5 skargami: 

- Petycja w sprawie wykonania chodnika przy drodze Szczytniki Duchowne - Wierzbiczany. 

- Petycja w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

- Petycja w sprawie obniżenia stawki VAT na drewno opałowe. 

- Skarga na sposób wyboru przez Wójta Gminy Gniezno przewoźnika publicznego transportu 

zbiorowego. 

- Skarga na działalność Wójta Gminy Gniezno dot. decyzji o warunkach zabudowy. 
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- Skarga na Wójta Gminy Gniezno jako administratora obiektu „Orlik” w Mnichowie 

- Skarga Pana E.K. na Wójta Gminy Gniezno. 

- Skarga Pana W.H. na Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie. 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Przewodniczący, za sprawozdanie Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Czy Państwo Radni mają pytania do Pana Przewodniczącego? Nie ma, w takim       

razie zamykam punkt 6 odnośnie sprawozdań. Przechodzimy do punktu 7 – Informacja o interpelacjach 

i zapytaniach Radnych.  

 

7. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: W okresie międzysesyjnym od 21 grudnia 2023 r. do 25 stycznia 2024 r. 

Radni złożyli 9 interpelacji i 3 zapytania. 

3 stycznia 2024 r. interpelację złożyła Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska w sprawie pilnego 

wykonania doraźnych prac naprawczych nawierzchni dróg na os. Porzeczkowym w Piekarach                              

oraz możliwie jak najszybszego wyrównania sprzętem drogowym w/w dróg w ramach zaplanowanych 

pro-zimowych prac remontowych oraz uzupełnienia kruszywem wybranych odcinków. Odpowiedź 

udzielono. 

3 stycznia 2024 r. Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła zapytanie o następującej treści:                  

Na przykładzie prac remontowych na drodze gminnej na os. Lazurowym w Piekarach proszę                                          

o informację jak wyglądał montaż finansowo-rzeczowy utwardzenia drogi na w/w osiedlu                                             

z wykorzystaniem destruktu. Proszę o wskazanie wielkości zaangażowanych środków publicznych,                       

jak i zakresu poniesionego wkładu po stronie mieszkańców. Odpowiedź udzielono. 

9 stycznia 2024 r. Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła interpelację w sprawie usunięcia 

występującego zagrożenia dla życia i zdrowia mieszkańców, wynikającego z ciągłego zalewania wodą 

opadową skrzynek elektrycznych na os. Lazurowym w Piekarach. Odpowiedź udzielono. 

9 stycznia 2024 r. Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła zapytanie o następującej treści:                    

Czy i kiedy została wykonana umowa dt. napisania książki o historii pałacu w Zdziechowie przez Karola 

Soberskiego, gdzie jest dostępna książka, aby móc się z nią zapoznać oraz czy książce został nadany 

numer ISBN, a jeśli tak, to po czyjej stronie spoczywał obowiązek przekazania wymaganych 

egzemplarzy do bibliotek z wykazu bibliotek uprawnionych do otrzymywania egzemplarza 

obowiązkowego? Odpowiedź udzielono. 

15 stycznia 2024 r. Radna Kamila Butrymowicz złożyła zapytanie o następującej treści:  

W 2020 roku został zakupiony agregat prądotwórczy przez gminę. Zwracam się z zapytaniem ile razy 

od jego zakupu do dnia dzisiejszego oraz w jakich okolicznościach został on wykorzystany? Odpowiedź 

jest w trakcie. 

15 stycznia 2024 r. Radna Kamila Butrymowicz złożyła interpelację o następującej treści:  

Zwracam się z wnioskiem o uzupełnienie ubytków w drodze prowadzącej od miejscowości Pyszczyn                    

do Gniezna przy firmie Toshiba w kierunku sklepu Castorama – zarządcą drogi jest prawdopodobnie 

Miasto Gniezno w związku z tym proszę o przekazanie interpelacji do odpowiedniego urzędu. 

Odpowiedź udzielono. 

15 stycznia 2024 r. Radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację w sprawie zmiany organizacji ruchu 

umieszczenia 2 progów spowalniających na odcinku drogi gminnej w Lubochni łączącej Gminę Gniezno 

z Gminą Trzemeszno. Odpowiedź udzielono. 

17 stycznia 2024 r. Radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację, na prośbę mieszkańców                                          

os. Sosnowego w Lubochni, dot. uzupełnienia oświetlenia drogowego na w/w/ osiedlu. Termin 

odpowiedzi jest do 31 stycznia 2024 r. 
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18 stycznia 2024 r. Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła interpelację w sprawie udziału 

Pani Wójt i/lub osoby wyznaczonej w spotkaniu z mieszkańcami os. Porzeczkowego w Piekarach                               

w temacie podjęcia wspólnych działań mających na celu poprawę stanu dróg osiedlowych. Odpowiedź 

udzielono. 

22 stycznia 2024 r. Radna Iwona Pajkert złożyła interpelację dot. podjęcia prac naprawczych drogi, 

przez solidne utwardzenie drogi 287038P na odcinku ok. 750 m. Odpowiedź jest w trakcie. 

22 stycznia 2024 r. Radna Iwona Pajkert złożyła interpelację dot. dofinansowania zajęć muzycznych                     

w Gminnym Klubie „Aktywny Senior” w Mnichowie. Odpowiedź jest w trakcie. 

22 stycznia 2024 r. Radna Iwona Pajkert złożyła interpelację dot. podjęcia prac naprawczych drogi                       

na osiedlu Miodowym w Mnichowie. Odpowiedź jest w trakcie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za przedstawienie interpelacji i zapytań. Jeżeli Państwo 

mają to mogą też dzisiaj złożyć zapytania i interpelacje.  

Zamykam punkt 7 i przechodzimy do punktu 8 – Zapytania i wolne głosy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeszcze donośnie punktu 7 Pani Radna Agnieszka Rzempała-

Chmielewska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: No muszę się niestety odnieść do tych interpelacji, które 

składałam. W ostatnich dniach stycznia złożyłam, jak Państwo słyszeliście, kilka wniosków i interpelacji. 

Chciałabym Panią Wójt dzisiaj poprosić o pewien komentarz, ale zanim to nastąpi to chciałabym 

przeczytać następującą rzecz. Dostałam odpowiedź na moją interpelację w sprawie wykonania pilnego 

doraźnych prac naprawczych nawierzchni dróg na os. Porzeczkowym w m. Piekary. Fragment: 

„Informuję, że przedmiotowa droga zostanie uwzględniona w bieżących planach remontowych dróg 

gminnych na 2024 r. Nadmieniam, iż w chwili obecnej panujące warunki pogodowe (zima)                          

nie są sprzyjające do przeprowadzenia nawet doraźnej naprawy dróg gruntowych. Prace na terenie                       

m. Piekary planujemy rozpocząć w okresie wiosennym, przy sprzyjających warunkach 

atmosferycznych. Do Gminy Gniezno wpłynęło wiele wniosków o uwzględnienie naprawy dróg 

gruntowych w 2024 r. W związku z powyższym, rozpoczęcie praw na przedmiotowej drodze może 

wydłużyć się w czasie, w zależności od postępu prac remontowych.”.  

O drugiej interpelacji, którą przed chwilą też Państwo słyszeliście zaraz też powiem, bo w międzyczasie 

jest taka grupa zamknięta os. Porzeczkowego, w której ja również jestem i na bieżąco komunikuję                           

z mieszkańcami, pojawił się wpis tego samego dnia, kiedy ja dostałam tą przed chwilą cytowaną 

odpowiedź na interpelację. Ukazał się wpis mieszkańca os. Porzeczkowego. Nie jest to taki zwykły 

mieszkaniec, bo jest to mieszkaniec, który na dzień dzisiejszym jest kandydatem na kandydata                                

do przyszłego komitetu wyborczego Pani Wójt. Od razu uprzedzam, że wiem o tym fakcie stąd,                               

że rozmawiałam z samym zainteresowanym, także to jest informacja źródłowa. Okazuje się,                                  

że ten kandydat na kandydata, mieszkaniec osiedla, informuje swoich współmieszkańców,                                      

że w ubiegłym tygodniu, czyli wtedy kiedy ja złożyłam interpelację: „W czasie spotkania w Urzędzie 

Gminy udało mu się ustalić dość ważną sprawę – otóż jest szansa na pozyskanie od gminy kruszywa                  

do wyrównania dziur na wjazdach na osiedle. Warunek jest jeden – zbierzemy mocną grupę                               

pod wezwaniem i materiał umieścimy gdzie trzeba po jego transporcie. Ewentualny transport będę 

koordynował z urzędem.”. Tam jest dalsza część, oczywiście „hurra”, optymizm. Mieszkańcy bardzo 

chętnie chcą się włączyć i nie dziwię się, bo mieszkańcy bardzo są chętni do współpracy. Chociażby                      

w ubiegłym roku czy 2 lata temu przy urządzaniu Zielonych Płuc Piekar spotkałam się z bardzo 

pozytywnym odzewem i rzeczywiście bez pomocy mieszkańców by się to nie udało, więc wierzę,                            

że mieszkańcy się zaangażują. Chcę jeszcze nadmienić, że na początku stycznia złożyłam, żeby                                

nie być posądzaną, że znowu składam tyle interpelacji, a rzeczywiście składam ich dosyć sporo                                   
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i minimum 20% dotyczy os. Porzeczkowego, napisałam do Pani Wójt bezpośrednio prośbę na skrzynkę 

mailową o konsultacje z mieszkańcami, że byłaby potrzeba, żeby spotkać się z mieszkańcami                              

tego osiedla. Zaproponowałam pierwotnie świetlicę w Piekarach, ale wiadomo z racji oczywistych,                     

że teraz to spotkanie tam się odbyć nie może, więc może się odbyć w sąsiedniej świetlicy, chociażby                   

w Braciszewie. Poprosiłam Panią Wójt, aby albo Pani Wójt, albo wyznaczona osoba wyraziła chęć 

spotkania się z mieszkańcami os. Porzeczkowego – nie z jedną osobą, ale z tymi osobami, które chciałby 

w tym uczestniczyć, aby się spotkać i porozmawiać jakie są możliwości, warunki na os. Porzeczkowym; 

aby uzgodnić jaka jest możliwość, przy udziale również mieszkańców i rzeczowym, i finansowym.                             

Nie dostałam odpowiedzi na swojego maila, został on zignorowany, w związku z tym napisałam 

interpelację. Ta interpelacja wpłynęła 11 stycznia i tak jak Państwo słyszeliście, otrzymałam odpowiedź, 

która brzmi: 

„Z wnioskiem w przedmiotowej sprawie zwrócił się ów mieszkaniec. W dniu 10 stycznia odbyło                

się spotkanie z pracownikiem urzędu odpowiedzialnym za prace drogowe. Ustalono, że prace                   

nad poprawą warunków drogowych na os. Porzeczkowym ruszą wraz ze zmianą warunków 

pogodowych. Nadto pan, o którym tu wspominam, zaoferował skoordynowanie pracy wspólnej 

mieszkańców osiedla z działaniami gminy w rzeczonym zakresie.”. 

Teraz chciałabym zapytać Panią Wójt o komentarz do tej sprawy. Jako Radna z tego okręgu, Radna                  

z Piekar przez całe 5 lat wnioskuję o różne rzeczy, w tym na os. Porzeczkowe. Dostaję informację                         

od Wójta do Radnej, że to jest niemożliwe zimą, a z tego co mnie uczono w szkole to zimę mamy                          

do 20 marca i absolutnie żadnej pracy doraźnej być nie może, po czym okazuje się, że wystarczy                           

być kandydatem na kandydata, gdzie się idzie do Pani Wójt i ma się sprawę załatwioną od ręki.  

Chciałabym poprosić Panią Wójt o komentarz w tej sprawie, która informacja jest wiarygodna.  

Czy jest prawdą rzeczywiście, że już w lutym lub w styczniu będzie wyrzucone kruszywo na drogę                          

i będzie to utwardzone?  

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja bym chciała się odnieść na pewno do dwóch elementów Pani wypowiedzi. 

Pierwszy element, z którym się kompletnie nie mogę zgodzić to Pani powiedziała coś takiego, że Pani 

mail został zignorowany i nie uzyskała Pani odpowiedzi. Dostała Pani odpowiedź na tego maila, 

połączoną z zapytaniem w interpelacji o ile się nie mylę to chyba jeszcze w zeszłym tygodniu. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Przepraszam, ale muszę tutaj wejść w słowo. Ostatnie 

zdanie w tej interpelacji to: „Niniejsza informacja jest jednocześnie odpowiedzią na Pani interpelację, 

która wpłynęła w dniu dzisiejszym, czyli 18 stycznia.”. Interpelacja była drugą rzeczą, ponieważ 

wcześniej była wysłana zwykła wiadomość mailowa. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja nie mogę się z jedną rzeczą zgodzić, bo powiedziała Pani, że to zapytanie, 

które Pani przesłała mailem, zostało zignorowane. Nie zostało zignorowane – na tego maila Pani 

odpowiedzieliśmy i to w bardzo dobrym terminie, bo po tygodniu lub góra dwóch. Z tym się nie mogę 

zgodzić. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Powiem od razu, że ja tego na skrzynce nie mam, więc jeżeli 

mogę Panią Monikę z Biura Rady poprosić o wysłanie do mnie potwierdzenia wysłania tego maila,                   

bo ja tego w skrzynce nie mam. 

 

- Wójt Maria Suplicka: No to jest ta odpowiedź. Pani Radna, to jest odpowiedź na maila i jednocześnie 

na interpelację. 
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- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: „Niniejsza informacja jest jednocześnie odpowiedzią                        

na Pani interpelację, która wpłynęła do urzędu w dniu dzisiejszym.” 

 

- Wójt Maria Suplicka: Poproszę Panią o początek tej odpowiedzi. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: „W odpowiedzi na Pani wniosek o spotkanie                                                    

z mieszkańcami Piekar w temacie podjęcia wspólnych działań […]”.  

 

- Wójt Maria Suplicka: Czy jest podana data? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: „[…] który wpłynął 11 stycznia”. 

 

- Wójt Maria Suplicka: No to właśnie to jest to. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Spowodowana dopiero złożeniem interpelacji                                       

w tej sprawie. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie. Można powiedzieć, że na wniosek, który wpłynął 11 stycznia, odpowiedź 

Pani dostała 19 stycznia, a na interpelację, która wpłynęła 18 stycznia, dostała Pani odpowiedź                                 

w jednym piśmie 19 stycznia, czyli nie można powiedzieć, że Pani pismo zostało zignorowane,                  

bo to jest nieprawda. W zakresie drugiej odpowiedzi, ja nie będę tutaj wnikać, bo Pani tak tutaj 

wytłumaczyła, że tak naprawdę ja do końca nie wiem o co chodzi. Kandydat na kandydata? Jesteśmy 

dopiero na starcie kampanii wyborczej i ja nie mam jeszcze kandydatów ugruntowanych, 

sformalizowanych, zgłoszonych. Proszę zbyt pochopnie nie wysuwać takich wniosków o kandydacie                   

na kandydata. Chciałabym jeszcze tylko odnieść się do innej kwestii, o której Pani wspominała, że widzi 

Pani pewną sprzeczność: w jednym piśmie piszemy, że rozpoczniemy naprawianie dróg w okresie 

wiosennym, a w drugim piśmie, czyli tym, w którym odpowiadałam na Pani maila i interpelację, 

wskazywaliśmy, o ile dobrze pamiętam, że jak tylko poprawią się warunki atmosferyczne. Dla mnie                   

to jest może niejednoznaczne, ale właśnie o to chodzi, że w tej chwili mamy takie warunki, które               

nie do końca skutecznie pozwolą poprawić drogi. Czekamy na lepsze możliwości, lepsze warunki. 

Akurat jeszcze wtedy jak Pani zadawała te pytania to Pani pytała w czasie kiedy był mróz, śnieg.                            

To sformułowanie, że kiedy będą lepsze warunki właśnie oddaje to, że będziemy naprawiać te drogi 

jak tylko się uda nam tutaj osiągnąć inny poziom podłoża. Nie mam tutaj więcej odpowiedzi dla Pani. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Może jeszcze ad vocem się odniosę. Nie bez powodu 

powiedziałam „kandydat na kandydata”, ponieważ nie mamy jeszcze kampanii wyborczej. Ona dopiero 

się rozpocznie, więc nie mogę mówić, że to jest kandydat, ponieważ nie jest jeszcze ogłoszony, 

natomiast wydaje mi się, że jak rozmawiam z osobą, która mnie informuje, że będzie kandydatem                       

to ja rozumiem, że chyba wie co mówi. Dla mnie to jest w tej chwili kandydat na kandydata.                                    

Tu nie chodzi o przedmiot sprawy tylko chodzi o to, kto o sprawę wnosi tak de facto. 

To że Radny wnosi i są wnioski odrzucane to jest jedno, natomiast to, że mieszkaniec wnosi – nie zwykły 

mieszkaniec tylko mieszkaniec, który ma dobrą bezpośrednią relację z Panią Wójt, to jest zupełnie 

inaczej załatwiane. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Na jakiej podstawie Pani mówi takie rzeczy? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Na podstawie odpowiedzi. Jeżeli ja, jako Radna, interpeluję 

i dostaję informację, że prace na terenie m. Piekary planujemy rozpocząć w okresie wiosennym i jeszcze 
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przy sprzyjających warunkach atmosferycznych, po czym mieszkaniec zwraca się i okazuje się,                                

że już w lutym będzie coś robione. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie, tam nie jest napisane, że będzie w lutym robione. Proszę nie wprowadzać 

w błąd. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Pani tego nie napisała, napisał to mieszkaniec. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja już nie będę odpowiadać za to co piszą mieszkańcy.  

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Zobaczymy, poczekamy. Jeżeli faktycznie za chwilę                             

to kruszywo przyjedzie to znaczy, że mieszkaniec jest dobrze poinformowany. Jeszcze mnie zaskakuje 

taka rzecz, że na Komisji Rewizyjnej, Pan Kierownik przedstawił słuszny argument, że bardzo ważną 

rzeczą jest, żeby tam wykonać kanalizację deszczową, bo to rzeczywiście pewnie jest źródło wszystkich 

problemów. Uważam, że to jest merytoryczne podejście do tematu, bo można nie wiadomo ile sypać, 

a jeżeli będzie problem z wodą niezałatwiony to ciągle będzie ten sam problem. Usłyszałam też taką 

informację, że nie ma możliwości, żeby usypywać nie wiadomo ile, bo za chwilę się okaże, że drogi      

będą ponad poziomem nieruchomości zabudowanych, więc też to dla mnie jest racjonalny argument. 

Ja ocenę tej sytuacji mam własną, Państwu pozostawiam do własnej oceny. Uważam, że gdyby                   

na tym miejscu wnioskował Radny z drugiej strony stołu to sprawa byłaby załatwiona bardzo szybko                  

i jeszcze byłyby podziękowania na sesji. W związku z tym, że akurat ja mam okazję być reprezentantką 

Piekar to dostaję takie informacje, że nie ma woli spotkania z mieszkańcami os. Porzeczkowego.                           

Tak po prostu przekażę mieszkańcom, że żadnego spotkania nie będzie, a czas pokaże jak rzeczywiście 

sprawy będą potraktowane. Nie chciałabym, żeby tym tematem grano w przyszłej kampanii wyborczej, 

ponieważ to są żywotne sprawy ludzkie, a tu mam wrażenie, że rozgrywamy je pod kątem swoich 

własnych interesów. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Radna. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Jeżeli mógłbym coś dodać króciutko uściślając, żeby nie było tak, że będzie 

taki odbiór, że my działamy tylko na podstawie jakiegoś wniosku czy interpelacji. Nawet gdyby Pani         

nie złożyła tej interpelacji czy ktokolwiek inny z mieszkańców by z wnioskiem nie wystąpił                                          

to my codziennie objeżdżamy gminę, znamy sytuację, wiemy gdzie teraz po tych wszystkich roztopach 

nawet jeszcze nie skończonych, bo gdzie nie gdzie jeszcze ten śnieg zalega dosyć spory, także ten proces 

roztopów będzie jeszcze troszkę trwał… I tak byśmy te drogi newralgiczne osiedlowe, do których                           

os. Porzeczkowe się zalicza, i tak byśmy reagowali na bieżąco na stan tych dróg, bez tych interpelacji                 

i wniosków. To nie jest tak, że wpływa interpelacja i my tylko i wyłącznie dlatego wyjeżdżamy na drogi 

i równamy. To tak nie działa. My codziennie objeżdżamy gminę, zdajemy sobie sprawę jaki jest stan 

dróg, reagujemy na bieżąco. Na tą chwilę nie ma możliwości, mimo tego że dostajemy zdjęcia                                 

jak wyglądają niektóre drogi osiedlowe, żebyśmy my tam wjechali z jakimkolwiek sprzętem i cokolwiek 

przerównali, dosypali, dopóki ta woda będzie w takiej ilości na tych osiedlach stała. Żeby nie było 

takiego odbioru, że jak w lutym zaczniemy nagle robić czy jeszcze nawet w styczniu to dlatego,                               

że mieszkaniec pisał, a nie dlatego, że Pani interpelację napisała. Nie, to tak nie działa, proszę Państwa. 

Wnioski wnioskami, interpelacje interpelacjami, ale my działamy cały rok, nie tylko na jakieś wnioski 

czy wskazania. Sami jeździmy, wiemy gdzie są jakie problemy i o te drogi staramy się dbać. Tak w gwoli 

wyjaśnienia, że interwencje na drogach następują codziennie, a nie tylko w oparciu o wskazania                            

czy to Radnych, czy mieszkańców. Dziękuję. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Jeszcze ja zadam pytanie, bo interpelacje są składane 

poprzez Przewodniczącego Rady. To w takim razie co – będzie spotkanie z mieszkańcami                                    

czy nie będzie? Pani Wójt dość zawile odpowiadała Pani Radnej, a ja bym chciał to usłyszeć. Będzie 

spotkanie czy nie ma podstaw na spotkanie? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Zgodnie z tym co odpisałam – nie widzę potrzeby, żeby się spotkać, ponieważ    

ta sprawa, o którą Pani Radna wnioskowała, jest w trakcie załatwiania. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrock: Czyli co, Pani Wójt się nie chce z mieszkańcami spotykać? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Pani Wójt nie chce się spotykać. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Proszę tego tak nie interpretować. Ja nie napisałam, że ja nie chcę. Ja napisałam, 

że sprawa jest w toku i dlatego nie widzę potrzeby spotkania się. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: To w takim razie co? Mieszkańcy mogą się z Panią Wójt umówić 

w Urzędzie Gminy, tak? No chyba Pani Wójt jest dostępna dla mieszkańców. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Oczywiście, że jestem i zapraszam. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocka: Może inna forma, Pani Radna. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Nie, ja po prostu rozumiem, że będą mieszkańcy po kolei 

przychodzić do Pani Wójt i Pani Wójt ma tyle czasu, że będzie rozmawiała, natomiast spotkanie 

grupowe z wszystkimi nie wchodzi w rachubę. Ja nie wnioskowałam o spotkanie w takim celu, żeby                    

tu i teraz coś zrobić, bo się podniosło larum w tym okresie, bo dziury, bo śnieg, bo inne rzeczy.                                 

Ja wnioskowałam o spotkanie, które miało mieć charakter strategiczny, żeby się spotkać i porozmawiać 

o całokształcie osiedla na przyszłość – jakie będą możliwości, czy jest możliwa partycypacja wspólna. 

Pani Wójt mówi o tym, że teraz po zimie przyjedzie samochód z kruszywem, mieszkańcy chwycą                           

za łopaty i zasypią dziury, które powstały. Ja mówię o czymś zupełnie innym. Ja mówię o czymś bardziej 

kompleksowym, żeby porozmawiać z mieszkańcami. Mieszkańcy oczekują dialogu. Po prostu przekażę, 

że spotkania nie będzie. Wystarczy to co jest w odpowiedzi, tyle na ten temat. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Jest zgłoszenie od Pana Radnego Łukasza 

Ciesielskiego – czekał najdłużej w kolejce. Potem Pan Radny Patryk Dobrzyński. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja też w temacie dróg gruntowych,                               

ale chciałbym najpierw sprostować to co powiedziała Pani Agnieszka, bo poczułem się bardzo 

niekomfortowo. Cytuję: „Radny z naprzeciwka jak się zgłosi do Pani Wójt to sprawa będzie załatwiona” 

– mam nadzieję, że to nie o mnie chodziło. Drogi gruntowe to jest bolączka gminy nie od dzisiaj. Może 

do Pana Kierownika, bo tutaj bardzo fajnie powiedział, że na bieżąco objeżdżacie gminę, znacie                          

stan dróg. Mamy w Zdziechowie trzy drogi - jedna koło bloków, druga do pana Łabędzkiego, trzecia                    

to jest jadąc do szkoły do Zdziechowy tam na dół do państwa Andrzejewskich, droga łącząca 

przedszkole a drogę na Modliszewo. Teraz pytanie, Panie Kierowniku, co z tym zrobić. Tam są takie 

dziury, zastoje wodne, że nie da się. Jadąc kołyszemy się na boki, już nie mówiąc o tym, że w momencie 

kiedy dzieci wracają ze szkoły i z przedszkola to właściwie jest niemożliwością przejść, żeby ktoś                                

go nie ochlapał. Czy jest jakiś pomysł na dzień dzisiejszy, żeby to zrobić? Ja rozumiem, że my to robimy 

równiarkami w danym sezonie i uzupełniamy kruszywem, ale jaki jest pomysł na dzisiaj? 
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- Kierownik Robert Błoch: Proszę Państwa, z drogami gruntowymi czy też na bieżąco utwardzanymi 

kruszywem czy innym materiałem jest tak, że tak naprawdę nie jesteśmy w stanie zadbać o te drogi                

w sposób trwały i ciągły. Nawet gdybyśmy próbowali część takich dróg wykorytować na jakąś określoną 

głębokość i normalnie warstwami układać takie nawierzchnie jak przykładowo wykonuje                                          

się przy budowie dróg pod asfalt czy kostkę, to przy nawierzchni z kruszywa to i tak nie gwarantuje,                              

że po opadach deszczu przy intensywnym ruchu samochodowym nie będą wybijały się dziury. Żaden 

wykonawca, który miałby w ten sposób wykonać ten kawałek drogi i utwardzić razem z korytowaniem, 

nie da gwarancji, że te dziury się nie pojawią. Jest to duży problem. Na bieżąco możemy jedynie równać 

te drogi, dosypywać w newralgicznych miejscach kruszywa. W zeszłym roku spróbowaliśmy czegoś 

nowego na jednej drodze. Było to rozkładanie kruszywa za pomocą tzw. rozkładarki, czyli podobnie                  

jak jest rozkładarka do asfaltu, tak użyliśmy rozkładarki do wysypania kamienia. Na bieżąco 

monitorujemy jak tak droga się sprawdza, czy nie występują tam też dosyć częste ubytki, dziury itd. 

Jeżeli ta metoda by się sprawdziła to jesteśmy w stanie rozważyć rocznie kilka miejsc, bo to jest droższa 

usługa niż standardowe równanie i dowożenie kruszywa. Na bieżąco będziemy się starali te problemy 

rozwiązywać. Ja proszę, żeby nam to zgłaszać, żebyśmy mogli dotrzeć w każde miejsce, zrobić wizję                      

w terenie i spróbować tą sytuację rozwiązać. Na tą chwilę nie przewiduję możliwości, żeby nawet                      

w przyszłym tygodniu gdziekolwiek móc wjechać, ponieważ pogoda jaka jest i jaka była wszyscy 

widzimy – najpierw był deszczowy grudzień, później przyszły mrozy, następnie na te mrozy przyszedł 

niemały opad śniegu, a teraz zrobiło się +10. Ten problem z wodą będzie jeszcze przez kilka, kilkanaście 

dni trwał. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Jeśli można, Panie Kierowniku, to ja bym chciał coś dodać od siebie. My jako 

Urząd wykonujemy równanie dróg i dosypywanie za pomocą równiarek, tak? 

 

- Kierownik Robert Błoch: Tak jest. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Rozumiem, że został ogłoszony przetarg i firma, która wygrała to obsługuje, 

łącznie z kruszywem itd. Czy oprócz tej równiarki w przetargu mamy taką usługę jak wykonywanie 

usługi koparko-ładowarką?  

 

- Kierownik Robert Błoch: Tak, też mamy taką usługę. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: No właśnie. Tu jest taki pomysł, bo to jest droga, na której w tej pierwszej 

części, gdzie jest nawiezione kruszywo, tam są wyrwy, dziury jeśli chodzi o wodę. Tam wystarczyłoby, 

Panie Kierowniku, wysłać na godzinę koparko-ładowarkę, aby wyrównać to i mamy na jakiś czas znowu 

spokój. Ta droga nie była już od dość dawna dosypywana kruszywem i stąd jest ten problem, bo jeśli 

są dwie dziury to mieszkańcy ominą, ale tam po prostu nie ma możliwości przejechania, żeby                                 

nie wjechać w 50 dziur. Rozumiem, że Państwo nie byli na miejscu, dlatego to tak wygląda. To nie jest 

jakiś przytyk do Państwa, że na bieżąco tego nie robicie. Chodzi o pomysł jak pomóc mieszkańcom,                 

bo to są warunki jakie są i nikt nie oczekuje, że tam za chwilę będzie korytowanie, może asfalt                                

czy kostka. To są pieniądze ogromne i to jest na przyszłość, tym bardziej że to jest teren gdzie ciągle 

ktoś się buduje. Chodzi o doraźną pomoc, czyli co jakiś czas, raz w miesiącu. To jest koszt około 200 zł                              

za godzinę i to wszystko, jakąś pomoc by ci mieszkańcy uzyskali. Zapraszam. Wniosek mój jest taki                       

do Pani Wójt, aby zająć się tą drogą. Chodzi o dowiezienie kruszywa grubego i rozgarnięcie tego 

maszyną, ewentualnie złożenie części kruszywa gdzieś na boku i mieszkańcy sobie też troszkę poradzą. 

Taka jest moja prośba. 

 



39 
 

- Kierownik Robert Błoch: Weźmiemy to wszystko pod uwagę, dziękuję. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Jeśli można to chciałbym jeszcze dodać, bo Pan Kierownik mówił o tym,                         

że kruszywo było rozściełane. Dość dawno już pojawiło się w Internecie, że jest jedna taka gmina, która 

kładzie drogi betonowe. Może w tym kierunku byście się Państwo przyjrzeli jak to wygląda. Koszt jest 

naprawdę niższy. Te drogi są trwałe, szczególnie w miejscach gdzie są użytkowane przez sprzęt ciężki. 

One nie pękają, nie ma takich wyrw. Mało tego, gmina która to wykonuje powołała swoją spółkę 

komunalną, ma swoją betoniarnię i sama kładzie ten beton. Pytanie jak ta technologia się będzie 

sprawdzać i może warto by było przyjrzeć się temu pomysłowi. W tak rozległej gminie jak nasza, jeśli 

chodzi o nasze drogi, może warto by było zacząć myśleć w tym kierunku. Kwestia przemyślenia, 

zobaczenia jak to wygląda i może zastosowania czegoś takiego na naszym terenie. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Tak się akurat składa, że w zeszłym roku rozmawialiśmy, mieliśmy kontakt                     

i nawet byliśmy w terenie z firmami, z przedstawicielami zarówno oferującymi budowę dróg 

betonowych, jak i podbudowy z pianobetonu. My na bieżąco takie rzeczy, o których też czytamy                                     

i też się interesujemy, to sprawdzamy i rozważamy też takie opcje. W minionym roku mieliśmy dwa 

takie spotkania i te oferty cały czas u nas w biurze leżą i będziemy je na bieżąco w tym I półroczu 

analizować i będziemy sprawdzać i analizować gdzie u nas i czy w ogóle takie coś by się sprawdziło. 

 

8. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, płynnie przeszliśmy                              

do punktu 8, bo Radna Rzempała-Chmielewska zaczęła w 7, a jesteśmy w 8 punkcie – Zapytania i wolne 

głosy. Mam zgłoszenie Pana Radnego Dobrzyńskiego, a potem udzielę głosu Pani Sołtys. Jest z nami 

Pani Sołtys Zdziechowy Agata Rezgui. 

 

- Radny Patryk Dobrzyński: Dziękuję, Panie Przewodniczący, za udzielenie głosu. Szkoda, że wyszła Pani 

Radna Rzempała-Chmielewska, ale w nawiązaniu do os. Porzeczkowego – w czerwcu ubiegłego roku, 

wspólnie z pracownikami Referatu Inwestycji, byliśmy obecni na wizji lokalnej na os. Porzeczkowym                     

w kwestii odwodnienia tego terenu. Były wykonywane pomiary, było wykonywane sprawdzenie gdzie 

sięgają odwodnienia. Niestety odwodnienia przebiegają też przez tereny prywatnych właścicieli,                            

co też generuje problem. Dużym problemem, proszę Państwa, jest coś o czymś się nie mówi głośno, 

tylko zrzuca się winę na urzędy gmin. Gminy starają się dbać o dobro mieszkańców i nie egzekwują 

tego, co mogłyby egzekwować, tzn. podnoszenie poziomów danych nieruchomości, które                                      

są przy drodze. Wtedy tworzy się niecka, którą najczęściej jest droga – przejmuje wszystkie wody 

opadowe z danych terenów, mimo że przepisy wyraźnie mówią, że każdy teren inwestycji powinien 

gospodarować wodę na własnym terenie, który ma miejsce. Kwestia interpelacji związanej                                          

z zalewaniem szafek prądu czy gazu to jest ewidentnie podwyższenie terenu wokół danego inwestora, 

ponieważ widać to nawet na zdjęciach, które były dołączone, że ta woda spływa na szafki, które                       

były na gruncie istniejącym zamontowane, a w momencie kiedy inwestor podniósł i podwyższył swój 

teren wokół domu, woda spływa tam gdzie ma najniżej, a najniżej są szafki, w związku z tym te szafki 

są zalewane. Tutaj, proszę Państwa, muszę obronić chłopaków, bo razem byliśmy. Temat jest cały czas 

w toku, rozważamy jak odwodnić os. Porzeczkowe. Temat ten nie był w momencie kiedy był zalany, 

tylko byliśmy w czerwcu kiedy była ogromna susza. Akurat w zeszłym roku to było przed tymi ulewami 

i wtedy już ten temat był podejmowany. Niestety jest wiele różnych czynników, które powodują,                          

że ten problem jest dosyć znaczący. Myślę, że małymi kroczkami. Radny Majewski też uczestniczył                          

w tych rozmowach razem ze Spółkami Wodnymi. Małymi kroczkami jakoś może uda się osiągnąć 

sukces w tym temacie. Dziękuję. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Radna Rzempała wyszła i ja przekażę, że Pan                    

się odniósł. Radna Butrymowicz jeszcze w tej kwestii. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie Radny Dobrzyński, myślę że Pani 

Radnej Agnieszce Rzempale-Chmielewskiej o coś innego chodziło, a przynajmniej ja tak zrozumiałam. 

Chodziło o to, że dostała odpowiedź na interpelację, że zostanie to zrobione w marcu, a mieszkaniec, 

czyli kandydat na kandydata na radnego z komitetu Pani Wójt – nie wnikam jakiego, bo jeszcze                              

nie ma kampanii – napisał dosłownie w tym samym dniu, kiedy odpowiedź na interpelację mówiła                          

o tym, że nie ma możliwości doraźnie zareagować i napisał, że kruszywo będzie i mieszkańcy mają wziąć 

łopaty itd. Przecież Pani Agnieszka mówiła, że doskonale wie jaka tam jest sytuacja. Chodzi tylko                             

o to, że jak ona zapytała to informacja była inna niż ta, która poszła do mieszkańców od jakiegoś pana.  

O sytuacji na Porzeczkowym wiedzą wszyscy, bo wiemy doskonale jak tam jest. W ogóle nie ten temat, 

dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pan Dobrzyński? 

 

- Radny Patryk Dobrzyński: Tak, jeszcze się tylko odniosę. Padła informacja, że pracownicy nie reagują 

akurat i dlatego tutaj w obronie pracowników, którzy reagowali już prawie rok temu w tej sprawie. 

Każdy mieszkaniec ma prawo do swojego głosu itd., więc w tym temacie nie zabierałem głosu. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani Sołtys Zdziechowy Agata Rezgui w punkcie 

Zapytania i wolne głosy, proszę bardzo. 

 

- Sołtys Agata Rezgui: Drodzy Państwo, odnośnie tego co powiedział Radny Łukasz Ciesielski                                   

to ja zgłaszałam już drogę od nr 50, żeby tam też pojechała równiarka. To było zgłaszane już ponad 

miesiąc temu, także też prosimy. Będę rozmawiała jeszcze z Inspektorem w tej sprawie.                                              

Tak samo działki i domy w budowie, które są koło szkoły. Tam jest odwieczny problem – 2 lata temu 

mieszkańcy za 3800 zł kupili kruszywo. W tym roku kupiliśmy z własnych środków za 400 zł,                                      

ale to jest zbyt mało, żeby tam po prostu posypać, ale te dwie największe dziury żeśmy sami załatali, 

ale to jest za mało. 

Ja mam taki pomysł, żeby gmina to wdrożyła, bo np. kupiłam sól, kupiłam 2 t piasku od pana Krawczyka 

i posypaliśmy np. takie newralgiczne miejsca i to mnie kosztowało sporo pieniędzy, bo wydałam                               

z własnych środków. Chodzi o to, żeby np. takie skrzynki z piaskiem gmina zamontowała                                                

w newralgicznych miejscach – gdzieś przy salach wiejskich czy przy przystankach, żeby to było 

uzupełniane na bieżąco, żebyśmy mogli sypać sobie np. Czy jest taka możliwość ewentualnie 

zamontowania takich skrzynek z piaskiem? 

Kolejna sprawa – czy będzie realizowany chodnik na Zaciszu w Zdziechowie, na którego projekt                              

były przeznaczone pieniądze z funduszu sołeckiego? Czy to będzie robione w tym roku, czy ewentualnie 

kiedy? Na Zaciszu, od kościoła do nr 89. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sołtys za głos. Pytania były do Pani Wójt, tak? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja teraz nie pamiętam czy ten chodnik w budzecie jest wpisany, ale jeżeli                             

jest wpisany na ten rok to realizacja jest bardzo realna. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeszcze pytała Pani Sołtys o te skrzynki z piaskiem przy takich 

miejscach publicznych. 
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- Wójt Maria Suplicka: Co do skrzynek to będziemy ten wariant rozważać, bo mamy też zgłoszenia                           

z innych miejsc, więc dlaczego nie? Pomyślimy o tym, żeby takie skrzynki przy budynkach użyteczności 

publicznej ustawić. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt. Czy jeszcze Pani Sołtys? 

 

- Sołtys Agata Rezgui: Zima, zima, zima. Drodzy Państwo, powiem tylko tyle: telefonów miałam chyba 

ze 100 odnośnie odśnieżania. Łukasz, byłeś Sołtysem i też to miałeś. Ja jestem cierpliwa i mieszkańcom 

cały czas mówię, że pług na pewno przyjedzie. Chciałabym może to jakoś uporządkować w tej gminie, 

bo powiem o co chodzi. Zatrzymałam pana, który jechał od strony mostu z podniesionym pługiem                              

i w ogóle nic nie odśnieżał, więc chcielibyśmy jakoś ustalić, żeby gmina sołtysom powiedziała mniej-

więcej czy mieszkańcy zgłaszają to, czy my mamy jako sołtysi zgłaszać to, że jest droga nieprzejezdna. 

Nikt nam do tej pory nie powiedział kto ma to zgłaszać. Czy my jako sołtysi? Czy mieszkańcy mają 

dzwonić? Potem się zastanawiamy, który pan jest na urlopie i do kogo to zgłaszać,                                                

więc proponowałabym może, żebyśmy dostali jakąś informację gdzie zadzwonić, do kogo zadzwonić,                               

że np. nie idzie wyjechać z danej posesji. Takie były sytuacje, że objechałam całą gminę i wysłaliśmy 

prywatny pług, żeby odśnieżył, bo byśmy do rana czekali. To też chciałabym ustalić, żeby było jakieś 

spotkanie przed zimą z sołtysami gdzie mamy zgłaszać te punkty, gdzie naprawdę ten mieszkaniec 

dojechać nie może, ewentualnie czy my mamy wysłać pług i obciążyć gminę rachunkiem; żeby                                 

po prostu ustalić na zasadzie takiej, żeby mieszkańcy się nie denerwowali. Mogę Państwu pokazać zrzut 

ekranu – 100 telefonów było na ten temat. Dziękuję. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Emocji było dużo w tym czasie, więc nie dziwię się. My też mieliśmy dużo 

telefonów. Jeśli chodzi o informowanie to na bieżąco, proszę Państwa, sołtysi są w kontakcie z naszym 

drogowcem – albo z panem Lewandowskim, albo z panem Mateuszem Bara. Państwo sołtysi wiedzą, 

że można tam dzwonić. Jeżeli nie mogli się dodzwonić to dzwonili do mnie. Troszeczkę się dziwię Pani 

Sołtys, że Pani tego nie wie. Nie wie Pani, że do naszego drogowca albo do mnie zadzwonić? Ja powiem, 

że dyżury mieliśmy całą dobę. Ja powiem, że przedłużeniem Wójta w terenie jest Sołtys i jeżeli                                 

jest zgłoszenie i Państwo oczekujecie, że tam wjedzie sprzęt i nie wjeżdża to jest dla nas też sygnał,                         

że trzeba znowu zgłosić, że nie zostało gdzieś odśnieżone.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Sołtys, ale nie będzie Pani słychać, bo nie ma Pani mikrofonu. 

 

- Sołtys Agata Rezgui: Właśnie chodzi o to jak ja to widzę, bo ja uważam jedno, że jeżeli jest taka 

sytuacja to powinni raportować, że tam zostało to zrobione, bo np. wysyłamy pług na drogę                                     

na cmentarz, pojechałam moim SUVEM terenowym, gdzie ledwo przejechałam i wysłałam prywatny 

pług, żeby tam po prostu poprawić, bo jechał pan i w ogóle nic nie zrobił. Czy ktoś to kontroluje w 

ogóle? Zatrzymałam pług, który jechał podniesiony. Co tu się dzieje? Każdy z nas może spowodować 

wypadek i naprawdę była tragedia, żeby dojechać gdziekolwiek. To się powtarza co roku i może                        

ktoś to skontroluje co to są za firmy i czy oni sobie radę dają, bo ja myślę, że ciężko było. Nie mają może 

sprzętu czy cokolwiek im tam poprawić, powiedzieć itd. Dlatego też mówię, że może na kolejną zimę 

usiądźmy i przemyślmy strategię działania jak już faktycznie popada, bo to też jest nasze 

bezpieczeństwo, bezpieczeństwo mieszkańców. Ja już rozumiem, że wszędzie nie dojedzie na czas. 

Wiem, że też drogi powiatowe miały problem, ale widzę, że jedzie pług i w ogóle nie odśnieża drogi,                    

a był przed chwileczką na blokach, gdzie zostawił przejazd na dosłownie przejazd na jeden samochód    

i to wszystko wypychaliśmy. Sama wypychałam kilka aut. Ja sobie radzę, ale nie każdy sobie potrafi 

poradzić. Dziękuję bardzo. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sołtys. Ten wątek był poruszany na początku sesji 

jak Pani jeszcze nie była. Pani Wójt zresztą dużo tłumaczyła, więc rozmawialiśmy o tym odśnieżaniu. 

Głos w dyskusji – Pan Radny Ryszard Majewski, proszę bardzo. 

 

- Radny Ryszard Majewski: Taka uwaga – sprzętowo nie byli przygotowani, nie mieli pługów 

wirnikowych. Ja powiem otwarcie, że tak był zbity ten śnieg. Mi odblokowano dopiero ul. Skrajną, 

proszę Państwa, o godzinie 16:00, bo potrzebny był pług wirnikowy, a tego sprzętu nie mieli i trzeba 

było zorganizować tak, żeby ten śnieg wywieźć. To było nagminne, w całej gminie. Nikt                                                

się nie spodziewał, że będzie tak bez przerwy nawiewał ten śnieg i będzie zbity. Taka jest prawda. 

Niestety są czasami takie sytuacje, a oni po prostu nie byli przygotowani, bo rzadko kto ma teraz pług 

wirnikowy, żeby tą zaspę przerzucać. Trzeba było sprzętem, koparkami wywozić śnieg. Telefony                           

ja wiem, że się urywały, bo ja nawet w pracy odbierałem telefony, rozmawiałem z panem Mateuszem 

i z tym panem, który obsługuje u nas i był olbrzymi problem w całej gminie. Dziękuję uprzejmie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Radny. Szanowni Państwo, te nasze wskazania 

mają sens, bo one są do organu wykonawczego. Organem wykonawczym jest Pani Wójt i cały zespół 

pracowników i myślę, że oni przyjmują wskazania od Sołtysów i Radnych, żeby przy kolejnym ataku 

zimy wszystko działało sensownie.  

Pan Radny Łukasz Ciesielski, proszę bardzo. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Nawiązując do toczącej się rozmowy i tego 

co Pani Sołtys powiedziała, że potem nie wiemy czy ktoś był czy nie był, czy zrobił tą drogę                                       

czy nie zrobił… Jak jest taka zawierucha to nawet trudno ten pług poszukać. Taka sugestia do Państwa, 

jeśli jest to prawnie możliwe, żeby w przetargu umieścić może taki zapis, aby w momencie 

wykonywania usługi te urządzenia mają włączone GPS i Państwo będą wiedzieć gdzie to jest.                                

To jest dużo prostsze i wtedy wiadomo kiedy robili. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy jeszcze w tym punkcie, szanowni Państwo?  

Szanowni Państwo, jeżeli nie ma więcej uwag w tym punkcie to zamykam punkt 8. 

 

9. Zakończenie obrad XLIV sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wobec wyczerpania porządku zamykam obrady LXXII sesji Rady 

Gminy Gniezno. Kolejna sesja odbędzie się 29 lutego. Proszę pamiętać o oświadczeniach majątkowych, 

żeby na ten dzień przynieść oświadczenia na koniec kadencji. Jeśli będą problemy to proszę dopytywać 

w Biurze Rady. 

Dziękuję Państwu za udział. Dziękuję osobom, które oglądały nas w Internecie. 

 

Obrady LXXII sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 15.32. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


